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Matej Mostarac najmlađi je 
gradonačelnik u povijesti 
Kastva. Na čelo grada do-
šao je u 29. godini i upra-
vo završava prvi mandat u 
kojem su realizirani brojni 
projekti. Četverogodišnje 

razdoblje obilježila je i pandemija koronavirusa koja 
traje već punih godinu dana, no gradske financije ostale 
su stabilne, a Grad je u svojim nadležnostima donosio 
odluke koje su olakšale život i poslovanje građanima i 
gospodarstvenicima, pazeći pritom i na sport, kulturu 
te ostale djelatnosti da lakše prebrode teško razdoblje.

Kako biste u jednoj rečenici opisali protekle četiri go-
dine?

Odlične tri godine planiranja, napretka i razvoja, te u 
ključnoj godini realizacije zdravstvena kriza koja našim 
generacijama do sada nije bila poznata. 

Uz pogled unatrag, koja Vam je odluka bila najteža?
Sve odluke koje smo donosili oko pandemije, od onih 

u lanjskom lockdownu pa do pomoći građanima i gos-
podarstvenicima, zatvaranja vrtića… Na ovo nitko nije 
bio spreman. Nemaš protokole, nemaš iskustva drugih, 
ne znaš s čim se boriš i koliko će trajati. Da nam je netko 
lani za Uskrs rekao da nas čeka još jedan takav za godinu 
dana, svi bi mu rekli da nije normalan. A evo, došlo je 
novo proljeće još i teže od onog. Kriza uzrokovana pan-
demijom zahvatila je mnoge i nema čovjeka čiji život 
nije okrznut na ovaj ili onaj način. Nastojali smo mjera-
ma pomoći zahvatiti što šire znajući da su mogućnosti 
Grada ipak ograničene. Racionalnim planiranjem i po-
našanjem sustav niti u jednom trenutku nije bio u opa-
snosti za vrijeme pandemije. Učinili smo onoliko koliko 
je bilo u našoj moći i ipak pomogli ljudima, a sada smo 

opet produžili mjere do 31. svibnja. Isto tako, ponosan 
sam na reakciju Kastavaca usred dodatne krize koja je 
zemlju zadesila potresom. Naše kastavsko srce otišlo je 
u sve krajeve Banije i još smo  jednom dokazali da koliko 
god nam je teško, uvijek ima mjesta za pomoći onima 
kojima je još potrebnije.

Da vratite vrijeme unatrag, što biste napravili drugačije?
Ima sigurno odluka s kojim nisam najzadovoljniji, ali 

teško je sad i procijeniti ishode drugačijih odluka. Ne-
moguće je donijeti odluku pogotovo težu koja odgova-
ra svima i to je nešto s čim se najteže pomiriti. Mislim 
da će brže donošenje odluka u narednom razdoblju biti 
ključno. Pogotovo s otvaranjem ovih novih mehaniza-
ma financiranja EU sredstvima. Na temelju stečenog 
iskustva na čelu Grada, sada sam siguran da se mora što 
prije odlučivati i krenuti u realizaciju ako se želi vidljiv 
razvoj. Uvijek kažem da je najbitnije donijeti odluku i 
onda krenuti bez okolišanja. 

Na koje ste projekte posebno ponosni?
Zamjena Led rasvjete je projekt na kojem smo pokaza-

li ključni način razvoja i odluka za budućnost. Financijske 
uštede, bolja kvaliteta života i sigurnost, te odlična ekološka 

razgovor

Kastav je  
lokomotiva 
našeg kraja

MOSTARAC
MATEJ
NAKON ČETIRI GODINE MANDATA NA ČELU GRADA
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poruka smanjivanjem svjetlosnog onečišćenja. To je pro-
jekt koji je imao reakcije i rezultate iznad svih očekivanja.

Nakon toga tu su nova prometna rješenja koja su pro-
mijenila sliku grada. Kada je riječ o sigurnosti prometa, 
rotorima uspijevamo to dovesti na zavidnu razinu. Ne-
mamo prometnih gužvi, a naše označene pješačke prije-
laze s uzdignutim površinama mnogi kopiraju jer su se 
pokazali odličnim.

Zatim, ono što se ovih dana vidi, mislim da su naša 
dječja i sportska igrališta kategoriju iznad onih kakva 
smo zatekli. Planiramo na ovom polju i nove iskorake 
jer smatramo da djeca i mladi moraju imati kvalitetne 
prostore za provođenje vremena na otvorenom. S no-
vom dvoranom boćališta, želja nam je napraviti i ur-
bani skate park kako bismo zadovoljili i one kojima su 
bicikl i skate draži od lopte.

Ponosan sam i na činjenicu da uspijevamo upisati 
svu djecu zaposlenih roditelja u vrtić i da smo pro-
našli rješenje za Glazbeni odjel naše škole čime smo 
oslobodili dio prostorija do izgradnje područne ško-
le u Rešetarima za koju u ovom trenutku izrađujemo 
idejno rješenje.

I na kraju, projekt uređenja stare gradske jezgre, naše 
Lokvine i Crekvine. Već za koji dan kreće opločenje tih 
prostora i siguran sam da će oba projekta izazvati odu-
ševljenje kod velikog broja ljudi, a Kastvu donijeti novu 
vrijednost i otvoriti vrata za buduće, velike događaje.

O Kastvu se često govori i na nacionalnoj razini kao 
malom gradu predvodniku u mnogim stvarima.

Kastav je primjer kako decentralizacija treba izgledati 
i što je moguće na malom području s dobrim vodstvom 
učiniti u razdoblju od dvadesetak godina. Kastav je po-
vijesno bio središte u ovom kraju i mislim da se ponovo 
vraćamo na te postavke. Uprava je vrlo mlada, proaktiv-
na. Samo 8 posto proračuna odlazi na plaće djelatnika 
Uprave, a da ne govorim o tome da se već za 4-5 zapo-
slenika gotovo cijela plaća isplaćuje iz EU sredstava. 
Također kad zbrojimo osigurana sredstva iz EU-a koji 
nisu primarni izvor financiranja dolazimo do toga da je 
Uprava za građane besplatna idućih pet godina.

Ono i čemu također prednjačimo jesu projekti iz naše 
Smart city strategije. Prije zakonske obveze otvorili smo 
građanima uvid u sve račune i kreiranje proračuna čime, 
nadam se, vraćamo povjerenje ljudi u proces upravljanja 

Kastav je grad s jednim od najvećih 
priljeva novog stanovništva. Velik je to 
kompliment ali i velik izazov u budućim 
vremenima.

Pa što je grad bez ljudi! Imamo na-
žalost lošu sliku u zemlji i puno je sta-
novnika iselilo i još uvijek iseljava. 
Nestaju sela, mjesta, a i neki gradovi, a 
Kastav raste. Grad smo mladih obite-
lji i grad perspektive. Upravo smo u još 
jednom valu izgradnje i doseljavanja, i 
to je dobro. Ali svjesni smo da sve ima 
svoje limite. Rešetari svojim položajem 
i  infrastrukturom jesu postavljeni kao 
stambeno naselje i tako se i realizira. U 
idućem mandatu ćemo kroz prostorno 
planiranje uvidjeti prednosti i slabosti i 
redefinirati plan za naredno razdoblje. 
Prije svega tu mislim na povećanje 
zelenih površina prilikom in-
vesticija ali i osmišljavanje 
pametnih naselja koja 
imaju komponentu 
samoodrživo-
sti. 

Što je grad 
bez ljudi!
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gradom. Tu je i niz projekata kojima našim građanima 
olakšavamo administrativne prepreke i ubrzavamo ko-
munikaciju i rješavanje problema od naše aplikacije Ka-
stavAPP, E-nabave, brzog uključivanja u sustav E-novo-
rođenčad, E-upisa u vrtić koji kreću ove godine. Upravo 
se 2800 adresa spaja na brzi optički Internet kroz RUNE 
projekt. S druge strane, uvijek smo otvoreni za sve one 
kojima taj E sustav nije blizak pa su naša vrata bila otvo-
rena tijekom cijele pandemije jer smo uredili siguran 
prijemni pult za građane.

Kako će po Vama izgledati Kastav za 10 godina?
Urbani i moderan grad, s oazom kastavske šume te 

uređene i zaštićene stare jezgre. Grad cjeloživotnog ob-
razovanja. Grad u kojem će slobodno vrijeme koristiti u 
šetnji, rekreaciji i kvalitetnoj kulturnoj ponudi. Grad u 
kojem se stanovnici uključuju u život lokalne samoupra-
ve, u kojem stvaraju i kreiraju proračun i projekte. Grad 
u kojem svi zajedno krećemo u zelenu energetsku tran-
ziciju. Da nam infrastruktura bude besplatna, primjerice 
da javna rasvjeta svu energiju crpi iz sustava obnovljivih 
izvora energije. Kroz sustav zbrinjavanja otpada da osi-
guravamo našim građanima kompostiranje. Malim pro-
jektima, poput naših samoodrživih pametnih čekaonica 
i e-bike punionica ili solarnom elektranom, pokazujemo 
smjer. U nekim smo dijelovima još daleko, ali čini mi se 
dostižnim u tih narednih 10 godina.

Puno toga ste učinili kako biste vratili povjerenje gra-
đana u politiku. Kako potaknuti ljude da izađu na izbore?

Da, puno projekta je išlo u tom smjeru. Povjerenje je 
ključno, što je njega u društvu više, spremniji smo na 
kvalitetniji razvoj. Naš projekt Otvoreni grad, pametni 
grad omogućio je da građani u svakom trenutku mogu 
vidjeti što se radi, gdje se radi, što će se raditi, koliko 
je to koštalo ili će koštati. Građani se moraju osjećati 
uključeno. Zamislite da 12.000 stanovnika pruži tome 
svojih sat vremena godišnje, dobivamo 12.000 sati rada. 
To ne znači nužno samo na fizički angažman, nego da 
svojim aktiviranjem doprinesu zajednici. Mislim da je to 
ključno, uvesti građansko suodlučivanje i to je naš glavni 
zadatak, ali svakako je na tom putu još puno priprema, 
edukacija i animiranja građanstva. Kad se građani osjete 
uključenim i bitnim onda će i izaći na izbore. Utopijski 
gledano, tada bi nam i izbori bili nepotrebni. Sustav bi 
sam sebe kontrolirao. 

Svojim primjerom ste motivirali mlade ljude da se 
kandidiraju na lokalnim izborima ali ste također  na na-
cionalnoj razini dobili puno glasova kod kandidature za 
Predsjedništvo SDP-a. Stvari se s mladima ipak pomi-
ču?

To mi je bio jedan od sporednih zadataka u ove četiri 
godine. Otvoriti put mlađim ljudima, pokazati im da je 
moguće i što je još važnije dokazati da politika nije samo 
ideološka rasprava nego nešto preko čega stvarno možeš 
čini promjene u kraju u kojem živiš. 

Pružena mi je jedinstvena prilika da s 29 godina do-
kažem da mladi mogu i hoće prihvatiti odgovornost 
stvaranja budućnosti. Veliki je to izazov i uloga, ali se 
mora odigrati. Današnja državna politika izgleda loše i 
neozbiljno, ali to se vidi i ljudi to kažnjavaju. S druge 
strane odbijati, ne mariti i ne činiti ništa je isto ono što 

čini politiku i demokraciju lošom. Ako se mi nećemo 
aktivirati, ako to neće ljudi koji postižu ozbiljne životne 
uspjehe, onda će se aktivirati oni drugi  i postat će slu-
čajnim odabirom kreatori naše budućnosti. Treba znati 
da je politika važno društveno djelovanje kojim pokre-
ćemo promjene i razvoj.

Ove se godine završavaju veliki projekti u Kastvu: 
Sportsko-rekreacijski centar, Crekvina, Lokvina, Podu-
zetnički inkubator… Na što ćete se usmjeriti u idućem 
mandatu?

Fokus idućeg mandata bit će izgradnja nove područne 
škole u Rešetarima za što imamo apsolutnu podršku 
osnivača škole, Primorsko-goransku županije. Mora-
mo naći rješenja za nove vrtićke kapacitete jer je naša 
dužnost nastaviti osiguravanje vrtića za djecu svih za-
poslenih roditelja. Promet je također područje koje živi 
i zahtijeva stalna ulaganja pa uz daljnje povezivanje i 
izgradnju spoja ceste 233 prema Srdočima, moramo se 
usredotočiti na nove parkirališne površine prije svega u 
središtu grada. Izgradnja kanalizacije putem Riječke i 
Liburnijske kanalizacije ne ide zadovoljavajućim tokom 
stoga nam predstoji lobiranje i  guranje tog projekta pre-
ma skoroj realizaciji.

Uz infrastrukturu i kapitalne projekte, u središtu na-
šeg djelovanje bit će ljudi i to svi oni koji će iz ove krize 
izaći još ugroženiji. Veliki je korak potpisivanje spora-
zuma za županijski dom „Prsten“ za starije i nemoćne 
osobe koji ćemo razvijati u Klani. U suradnji s Domom 
zdravlja moramo otvoriti nove ordinacije u Kastvu. 

Ponudit ćemo nove socijalne mjere ali i nove mjere 
pomoći našim obrtnicima i gospodarstvenicima kako 
bismo zajedno izašli jači iz svega ovog što već i sada pre-
dugo traje. Posebno sam ponosan na mjere koje usmje-
ravamo prema našim poduzetnicima, a oni svojim rezul-
tatima višestruko vraćaju zajednici.  Grad Kastav je bez 
prireza i već dvije godine u finalu najboljih gradova za 
gospodarstvenike. To ćemo nastaviti jer su nova radna 
mjesta garancija razvojne budućnosti.

Unatoč svemu, postoji dio građana koji su nezadovolj-
ni razvojem Kastva?

Kada se nešto radi, bude i nepravde. Slažem se da ima 
ljudi koji s pravom trebaju biti ljuti, ali nikako se ne sla-
žem da takvo razmišljanje prevladava, to ne smijemo 
dozvoliti, jer s negativnošću i negativnim razmišljanjem 
nam nikada niti neće biti bolje. Svatko tko samo stoji sa 
strane i promatra uvijek će naći pogreške ili dijelove koje 
misli da mogu drugačije. Danas ću i ja reći kako nisam 
zadovoljan sa svime. Većinu problema i izazova koje grad 
ima nisu samo u našoj nadležnosti poput kanalizacije i 
nove osnovne škole te je za to potrebno zajedništvo. Ja-
sno mi je da oko svih projekata ne možemo biti usugla-
šeni do zadnjeg detalja, a razumljivo mi je i da dio sta-
novnika ne želi razvoj i ne želi nikakve promjene. Prave 
prijedloge i konstruktivne kritike uvijek rado saslušam, 
ali prozivanjem, blaćenjem, njurganjem ne postižemo 
apsolutno ništa! 

Kastav je prema svim pokazateljima i rastu stanovniš-
tva sigurno jedan od najboljih gradova za život u Hrvat-
skoj, ali to ne znači da, uz zajedništvo, ne može biti još i 
bolji. Ima još puno posla!
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gradske
vijesti

Gradonačelnik Matej Mostarac 
potpisao je odluku o produže-
nju trajanja mjera pomoći 

uslijed daljnjeg utjecaja pande-
mijske bolesti COVID-19 
do 31. svibnja 2021. 
godine s ciljem ubla-
žavanja negativnih 
ekonomskih poslje-
dica, očuvanja po-
slovanja kao i po-
moći i rasterećenja 
građana.

Podsjetimo, mje-
re se odnose na 
umanjenje ugovore-
ne zakupnine odnosno 
naknade za pravo građe-
nja za 50% zakupnicima i 
ovlaštenicima prava građenja 
poslovnih prostora u vlasništvu 
Grada Kastva koji u istima obavljaju dje-
latnost pružanja smještaja te pripreme 
i usluživanja hrane i pića, trgovinu na 
malo i veliko, osim trgovine prehrambe-

Pomoć gospodarstvenicima  
i građanima produžena do 31. svibnja

Cilj ovih mjera je ublažavanja negativnih 
ekonomskih posljedica, očuvanja poslovanja 

kao i pomoći i rasterećenja građana

PRODUŽENJE MJERA

nim proizvodima, te ostale uslužne djelatnosti - fri-
zerski saloni i usluge tiskanja i poslovni prostor za 
obavljanje navedenih djelatnosti koriste duže od 
šest mjeseci.

Nadalje, korisnici površina javne namjene koji 
imaju postavljene ugostiteljske terase na istima 
oslobađaju se od obveze plaćanja naknade za ko-

rištenje površine javne namjene u svrhu obavljanja 
ugostiteljske djelatnosti. 

Radi rasterećenja roditelja čija djeca pohađaju 
Dječji vrtić Vladimir Nazor Kastav roditelji djece, u 

slučajevima nemogućnosti provođenja odgojno – obra-
zovnog rada zbog izricanja mjere samoizolacije od strane nad-

ležne epidemiološke službe čitavoj odgojno-obrazovnoj skupini u 
Dječjem vrtiću Vladimir Nazor Kastav, oslobađaju se od obveze sudjelo-

vanja u ekonomskoj cijeni vrtića za vrijeme trajanja mjere samoizolacije. 
Ova mjera odnosi se i na korisnike ostalih vrtića koji ostvaruju sufinanci-
ranje Grada Kastva. 

Stožer civilne 
zaštite Grada 
Kastva

Zbog pogoršanja epidemi-
ološke situacije održana je i 
sjednica Stožera Civilne za-
štite Grada Kastva. Načelnik 
Stožera, Dean Jurčić, uputio 
je apel građanima:

Apeliramo na građane 
Grada Kastva i šire da oz-
biljno shvate ovu situaciju u 
kojoj smo suočeni sa značaj-
nim porastom broja aktiv-

nih slučajeva zaraze koronavirusom, jer 
ključna činjenica koja će sigurno dopri-
nijeti poboljšanju trenutnog stanja je po-
većanje osobne odgovornosti i disciplina 
svakog pojedinca, kazao je Dean Jurčić. 

Na sjednici je analizirano stanje zašti-
te od požara na području Grada Kastva 

te su donijeti odgovarajući planovi, za-
ključci i prijedlozi vezano za provođenje 
Programa aktivnosti u provedbi poseb-
nih mjera zaštite od požara od interesa 
za Republiku Hrvatsku u 2021. godini, 
kojeg je donijela Vlada Republike Hr-
vatske.

Sjednica Stožera 
civilne zaštite
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Grad Kastav je među prvi-
ma i prije zakonske obveze 
implementirao web plat-

formu Otvoreni grad kojom građa-
nima otvara uvid u funkcioniranje 
Grada s ciljem veće transparentno-
sti poslovanja javne uprave.

Uz gradonačelnika Grada Ka-
stva, Mateja Mostarca, na konferen-
ciji za medije prisustvovali su i Kre-
šimir Vidović, pročelnik upravnog 
odjela za financije i razvoj, te Marko 
Ignjatović, direktor tvrtke LIBU-
SOFT CICOM d.o.o.

Ova platforma omogućuje praćenje 
tijeka svakog predmeta koji stigne u 
Grad te se u svakom trenu mogu pro-
vjeriti obveze. Cijeli proračun je po-
jednostavljen do detalja, a platforma se 
jednostavno koristi čak i putem mobi-
tela, rekao je gradonačelnik Kastva, 
dodajući i kako ovim projektom ja-
čaju stup povjerenja građana prema 
Gradu i ljudima koji ga vode.

Direktor tvrtke Libusoft Cicom, 
Marko Ignjatović, predstavio je 
vrlo jednostavno funkcioniranje 
nove web platforme kazavši da je 
na stranicama Grada otvoren novi 
portal na kojem su vidljive sve 
gradske digitalne platforme. Do 
sada su isporučene četiri funkcio-
nalnosti, a u planu su još tri: Riječ je 
o dvije skupine podataka. Prva skupi-
na podataka je otvorena građanima na 
uvid bez potrebe za identifikacijom i 
tu se radi se o agregiranim podacima 
na razini Grada, dok se za drugu vrstu 

KASTAV POSTAO OTVORENI GRAD I PRIJE ZAKONSKE OBVEZE

Jačanje povjerenja u 
rad Gradske uprave

Od 2017. godine smo krenuli s 
digitalizacijom rada, od nabave 
do sigurnosnog nadzora, 
preko interneta, a sada smo 
osigurali potpunu vidljivost 
računa i troškova grada, ističe 
gradonačelnik Matej Mostarac

podataka zahtijeva prethodna identifikaciju jer je riječ o per-
sonaliziranim podacima, kazao je Ignjatović.

Kako se novci slijevaju i odlaze, u što se investira, kako 
se investira u sport ili komunalni sustav, sve se može tran-
sparentno pogledati preko iProračuna. Putem iTransparen-
tnosti sugrađani mogu informirati kako se troši novac svih 
poreznih obveznika. 

Putem Financijskih kartica svaki građanin može vidjeti 
sva svoja zaduženja, koliko je uplaćeno, što nije ažurirano i 
slično. Što se tiče Sustava informiranja građana, svaki građa-
nin moći će imati uvid u kojem je statusu neki zahtjev koji je 
podnio, kod kojeg se referenta nalazi i u kojoj je fazi rješava-
nje njegovog zahtjeva, naglasio je Vidović.

Četiri modula

Prezentacijom nove web platfor-
me »Kastav – Otvoreni grad« dodat-
no se otvaramo našim sugrađanima. 
To je samo jedan u nizu »pametnih 
projekata« čime osiguravamo bolje 
razumijevanje rada lokalne samou-
prave. Zapravo od 2017. godine, kad 
smo krenuli s digitalizacijom, od na-
bave do sigurnosnog nadzora, preko 
interneta, a sada osigurali potpunu 
vidljivost računa i troškova grada; 
modernizacija i transparentnost idu 
dalje,  zaključio je gradonačelnik 
Matej Mostarac.

Otvoreni grad nalazi se na povezni-
ci: https://kastav.otvorenigrad.hr/

iProračun  – moderno infor-
matičko rješenje za prezentaciju 
podataka koje građanima pruža 
jednostavan uvid u proračun Gra-
da što je preduvjet za otvorenu 
komunikaciju. Podaci su prezen-
tirani na vizualno privlačan način 
koji je razumljiv građanima. Za 
korištenje modula nije potrebna 
prethodna autentifikacija.
iTransparentnost – modul koji 
omogućava građanima uvid u ula-
zne račune Grada te isplate po isti-
ma. Za korištenje modula nije po-
trebna prethodna autentifikacija.
Financijske kartice građa-
na – modul koji građanima omo-
gućava uvid u njihove obveze, 
nezatvorene uplate, storna, odo-
brenja, tj. cjelovitu financijsku 
sliku između grada i građanina. 
Osim uvida postoji mogućnost 
plaćanja iz udobnosti vlastitog 
doma putem 2D barkoda i In-
ternet bankarstva. Za korištenje 
modula obavezna je prethodna 
autentifikacija.
Sustav informiranja građa-
na – modul koji omogućava gra-
đanima praćenje njihovih pred-
meta i dokumenata. Predmet se 
putem digitalnog procesa uvodi 
u obradu i dobiva svoje identi-
fikacijske podatke. Građani, na 
jednom mjestu jednostavnom 
prijavom putem NIAS-a ili poda-
taka koje su dobili od grada mogu 
pratiti svoje predmete i dokumen-
te prema Gradu. Za korištenje 
modula obavezna je prethodna 
autentifikacija.

Krešimir Vidović, Matej Mostarac i Marko Ignjatović

Kastav - Otvoreni grad
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Tradicija KIN-a Kastav
Klub inovatora Kastav ima 15 članova te dugogodiš-

nju tradiciju u radu s mladim inovatorima. Sudjeluje 
kao suorganizator nacionalne izložbe inovacija mla-
dih “Mladi i inovacije” okupljajući mlade inovatore iz 
cijele Hrvatske. KIN Kastav će na projektu u suradnji 
s Gradom Kastvom dobiti na korištenje gradske pro-
store u Sportskoj dvorani „Matija Katalinić“ Kastav te 
će u suradnji s članovima udruge i drugim partnerom i 
suradničkim institucijama biti potpora u koordinaciji i 
programskom provođenju projekta prijavitelju.

GRADU KASTVU I PARTNERIMA 
BESPOVRATNO 2 MILIJUNA KUNA 

Kreće Mreža 
klubova mladih 
inovatora

U Kastvu se intenziviraju aktivnosti oko 
projekta razvoja Mreže klubova mladih 
inovatora na području Urbane aglome-

racije Rijeka za što je odobreno bespovratno 2 
milijuna kuna. Gradu Kastvu partneri u projektu 
su Savez inovatora Primorsko-goranske županije i 
Klub inovatora KIN Kastav. Bespovratna sredstva 
osigurana su iz Državnog proračuna Republike 
Hrvatske (15%) i iz Europskog socijalnog fonda 
(85%).

Glavni cilj projekta je razvoj i provedba progra-
ma za socijalno uključivanje i povećanje zapošlji-
vosti 200 mladih u dobi od 15 do 24 godine na 
području Urbane aglomeracije Rijeka kroz osni-
vanje Mreže mladih inovatora poduzetnika, plat-
forme za razvoj profesionalnih i osobnih kompe-
tencija inovativnih mladih. 

Mreža klubova mladih inovatora poduzetnika  
sastojat će se od četiri Kluba, središnjeg koordinacijskog 
Kluba u Kastvu te tri podružnice u Rijeci

Ciljna skupina mladih prikupit 
će se u suradnji s partnerskim or-
ganizacijama, Savezom inovatora 
PGŽ-a i Klubom inovatora Kastav 
te suradničkim institucijama koje 
su potpisale pismo namjere na pro-
jektu (četiri srednje škole, Zajedni-
ca tehničke kulture Rijeka, Savez 
inovatora Hrvatske, udruga Kastaf-
sko kulturno leto i udruga Tria. U 
okviru ciljne skupine očekuje se za-
stupljenost mladih iz cijele Urbane 
aglomeracije Rijeka koja u područ-
ju srednjoškolskog obrazovanja 
gravitira prema Rijeci.

Cilj će se ostvariti kroz osniva-
nje četiri Kluba mladih inovatora 
poduzetnika uz provođenje slje-
dećih aktivnosti: razvoj i proved-
bu četiri specijalizirana programa 
iz novih tehnologija, karijerno 
usmjeravanje, radionice i mentor-
stva za izradu poslovnih planova 
zbog komercijalizacije inovacija i 
organiziranje natjecanja i inovacij-
skih konferencija mladih gdje će 
se predstaviti njihovi poslovni pla-
novi. Sudjelovanje na izložbama i 
natjecanjima mladih inovatora po-
duzetnika provest će se kao dodat-
na mjera socijalnog uključivanja i 
jačanja transverzalnih vještina. 

Mreža klubova mladih inovatora 
poduzetnika sastojat će se od četiri 
Kluba, središnjeg koordinacijskog 
Kluba u Kastvu te tri podružnice 
u Rijeci. Klubovi će se opremiti 
svom tehnološki potrebnom opre-
mom za realizaciju projektnih ak-
tivnosti, te će se time omogućiti 
dugoročno odvijanje aktivnosti 
Klubova i po završetku projekta.

Klubom u Kastvu će tijekom i 
nakon završetka projekta uprav-
ljati partner - Klub inovatora Ka-
stav, koji ima dugogodišnje dobre 
suradničke odnose s Gradom Ka-
stvom, kao i s drugim projektnim 
partnerom. Uz tehnološki suvre-
meno opremljen prostor u novoj 
Sportskoj dvorani, KIN-u Kastav 
omogućit će se animiranje većeg 
broja mladih polaznika - budućih 
članova udruge što je važno za 
održivost edukativnih aktivnosti.

Projekt je odgovor na prijedloge 
i rješenja za razvoj mladih u Gra-
du Kastvu koji su prikupljeni kroz 
istraživanje građanstva gdje se na-
vodi da je potrebno otvoriti centar 
za mlade, te razviti kapacitete za 
mlade i organizirati aktivnosti za 
mlade. Grad Kastav projekt vidi 
kao inicijalnu fazu za uključiva-
nje poduzetnih mladih u budući 
poduzetnički inkubator “Kastav 
Smart Start”. Mladi poduzetnici 
do 18. godina imat će mogućnost 
uključiti se u aktivnosti Kluba, a 
nakon 18. godine moći će nasta-
viti sudjelovanje u aktivnostima u 
prostorima novog poduzetničkog 
inkubatora Kastav čija izgradnja 
počinje uskoro u gradskoj jezgri.

Za Klubove mladih inovatora 
poduzetnika u Rijeci će se tijekom 
provedbe projekta identificirati 
stručni suradnici među nastavni-
cima u školama koji će s ciljnom 
skupinom nastaviti i dalje radi-
ti po završetku projekta u okviru 
izvanškolskih aktivnosti u prostori-
ma dvije škole - Elektroindustrijska 
i obrtnička škola i Tehnička škola 
Rijeka. Prostor trećeg kluba bit će 
smješten u suradnji sa Savezom 
inovatora PGŽ-a u prostorima Za-
jednice tehničke kulture Rijeka.
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Gradonačelnik Kastva Matej 
Mostarac potpisao je Spo-
razum o sudjelovanju u pro-

jektu uspostave Doma za starije osobe 
„Prsten“ koji će omogućiti dodatne 
smještajne kapacitete za starije osobe, 
nalazio bi se na lokaciji vojarne u Klani. 
Sporazum su potpisali načelnik i načel-
nice općina Jelenje, Viškovo, Klana i 
Čavle Robert Marčelja, Sanja Udović, 
Željka Šarčević Grgić i Ivana Cvitan Po-
lić i obvezali se da će sufinancirati izradu 
projektne dokumentacije vlastitim sred-
stvima, u omjeru: Primorsko-goranska 
županija 50% te Grad i Općine svaki po 
10% troškova.

Najveći uspjeh ovog projekta je upravo 
jedinstvo. Zanemarili smo administra-
tivne granice i krenuli u strateški projekt  
koji je potreban svima. Briga o starijima je 
vrlo važna i ovo je pravi put za efikasnije 
i ekonomičnije rješavanje ne samo ovog 
doma, već i ostalih strateških projekata, a 

na zadovoljstvo svih naših građana, kazao 
je gradonačelnik Mostarac.

Prema riječima župana Zlatka Komadi-
ne od strane PGŽ-a spremno je prihvaće-
na ova vrijedna inicijativa čelnika iz Riječ-
kog prstena da se napušteni prostori bivše 
vojarne prenamjene u dom za starije.

Idejni projekt već je izrađen, a budući da 
je riječ o investiciji procijenjene vrijednosti 
od oko 100 milijuna kuna namjera je ovaj 
projekt u novoj financijskoj perspektivi EU 
kandidirati na europska sredstva. Objekt bi 
bio kapaciteta 200 korisnika, a organizacij-
ski bi postao ispostava našeg Doma Kantri-
da, rekao je župan Komadina.

Poslovanje Doma za starije osobe Pr-
sten bazirat će se na modelu kućanskih 
zajednica i E-Qalin europskom standardu 
kvalitete. Modelom kućanske zajednice 
kao suvremenim konceptom rada u domo-
vima za starije osobe stvara se okruženje 
slično obitelji. U manjoj grupi – zajednici 
radnici vrlo dobro mogu upoznati korisni-
ke, njihove navike i potrebe, razviti bliske 
odnose i suradnju s rodbinom. Korisnici 
sudjeluju u kreiranju aktivnosti i aktivno 
se uključuju prema svojim sposobnostima 
i sklonostima. Kućanska zajednica ima u 
okviru institucije, isto kao i običan stan, 
zajedničke prostore: kuhinju i dnevni bo-
ravak, te svaki korisnik ima svoj osobni 
prostor – sobu, gdje je zaštićena njegova 
intima. Takav koncept rada potvrđuje 
usmjerenje Županije da u središte interesa 
stavi potrebe krajnjeg korisnika. 

Dom za starije osobe „Prsten“ 
važan projekt i za Kastav

BRIGA O STARIJIMA U RIJEČKOM PRSTENU  RJEŠAVAT ĆE SE ZAJEDNIČKI 

Ovo je pravi put  
za efikasnije  
i ekonomičnije 
rješavanje ne samo 
ovog doma, već i 
ostalih strateških 
projekata, kazao 
je gradonačelnik 
Matej Mostarac

S potpisivanja ugovora u Guvernerovoj palači

gradske
vijesti
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Komunalno društvo Vo-
dovod i kanalizacija u 
proteklom je razdoblju 
odradilo nekoliko proje-

kata na području Kastva. U pitanju 
su vodovodni ogranci u Jurčićevoj 
ulici i ulici Brozovo, te vodovod i ka-
nalizacija u Prolazu Ivana iz Kastva u 
staroj jezgri. 

Županijska uprava za ceste započela je iz-
gradnju novog rotora koji će nositi naziv 
„Jurčići“. Riječ je o raskrižju kod novoiz-

građenog trgovačkog centra Plodine, prometnice 
na kojoj su se razvijale velike brzine, pogotovo u 
noćnim satima i vikendom. Kružno raskrižje će 
znatno usporiti promet i povećati sigurnost pro-
metnice kojom prosječno dnevno u danu prođe 

ZAPOČELA IZGRADNJA PETOG KASTAVSKOG ROTORA

Nova regulacija će umiriti 
promet i povećati sigurnost

Novi ogranci 
vodovoda  
i kanalizacije

oko 9 tisuća vozila. Uz rotore u Be-
lićima, Jurjenićima, Šporovoj jami i 
u Rešetarima ovo će biti peti kastav-
ski rotor. Vrijednost investicije je 1,6 
milijuna kuna.

Pješačke površine oko rotora pred-
viđene su za kretanje osoba s invali-
ditetom i osobe smanjene pokretlji-

vosti, a predviđeno je na pješačkim 
prijelazima postavljanje polegnutih 
rubnjaka s pripadajućim rampama i 
taktilnim površinama. 

Nakon završetka građevinskih ra-
dova, Grad Kastav će urediti zelenu 
površinu unutar rotora za koju se 
izrađuje idejno rješenje.

U Jurčićevoj ulici i 
ulici Brozovo odrađeno 
je 353 metara vodovoda 
dok je u Prolazu Ivana 
od Kastva investicija 
obuhvatila izvedbu 19 
metara dugog sanitar-
nog kolektora profila 
200 mm, oborinskog 
kolektora dužine 23 
metra i profila 300 mm 
te vodovodnog cjevo-
voda dužine 24 metra 
profila 100 mm. Ugo-
vorena vrijednost inve-
sticije iznosi 655.000 
kuna bez poreza na do-
danu vrijednost. 

Rotor Jurčići će usporiti promet na ovoj dionici

gradske
vijesti
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Stanovnici ulice Štivar u Rešetarima uskoro će dobiti novu uređenu 
parkirnu površinu sa 60-ak parkirnih mjesta plus desetak mjesta 
za motocikle i četiri mjesta za osobe s invaliditetom. U sklopu 

ove investicije rješava se i oborinska odvodnja i nove zelene površine. 
Za ovaj projekt iz proračuna se izdvaja 830 tisuća kuna.

Osim novih parkirnih površina, diljem grada se poboljšava stanje 
nerazvrstanih prometnica za što je u ovoj fazi izdvojene milijun kuna. 
Novi sloj asfalta dobile su ceste s najvećim oštećenjima pa su asfal-
tirane ili će uskoro biti dvije dionice u Trinajstićima, u Tuhtanima, 
Rubešima, Dukićevi skadnji i Brnini. 

Na području Rešetara uređena je i nova dionica nogostupa u Ulici 
111. brigade s pripadajućom zaštitnom ogradom i drvoredom mladih 
stabala. Vrijednost ovih radova je 250 tisuća kuna.

ODRŽAVANJE NERAZVRSTANIH CESTA I NOVE PARKIRNE POVRŠINE

Asfaltiranja nerazvrstanih cesta  
i izgradnja parkirališta Štivar

Trinajstići

Dolnji Turki

Parkiralište Štivar Ćikovići
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Sprvim proljetnim danima počelo je 
uređenje svih dječjih i sportskih igrali-
šta na području Kastva. Neka igrališta 
kompletno su obnovljena, dok su na 

drugima odrađene nužne, manje intervencije 
kako bi spremna dočekala rekreativce i djecu u 
dugim, toplim danima.

Na igralištu „Petra Jurčića“ asfaltirana je, a po-
tom i farbana podloga, popravljena je ogradna 

UREĐUJU SE SVA SPORTSKA 
I DJEČJA IGRALIŠTA

Nove podloge, 
sadržaji i grafiti  
oduševili djecu i 
rekreativce

mreža, obojeni ogradni stupovi i klupica, zidarski su obrađene i obo-
jene tribine te uređena zelena površina. Ono što je posebno oduševilo 
korisnike su grafiti sa sportskim motivima koje je napravio akademski 
slikar Edi Gustin.

– Grad Kastav se aktivno uključio u obnovu i drugih igrališta, te su 
u tijeku velika ulaganja na izgradnji novih te sanaciji i održavanju i 
drugih postojećih dječjih i sportskih igrališta, kaže Dalibor Babić, pro-
čelnik za Upravnog odjela za prostorno uređenje, komunalni sustav i 
zaštitu okoliša.

Uskoro podjela spremnika  
za reciklabilni otpad

Veliki interest za 
kompostere
Grad Kastav raspisao je javni poziv za dodjelu kompostera 

građanima s ciljem smanjenja otpada. Ukupno je osigurano 80 
kompostera zapremine 400 litara pogodnih za kompostiranje 
otpada iz kućanstva i vrta. S obzirom na to da je interes građana 
veći, Grad će nastojati osigurati dodatne kompostere. Kompo-
steri se jednostavno montiraju, a posuda nema dno zbog kon-
takta sa zemljištem i pristupa mikroorganizama, crva i gujavica. 
Pravo na dodjelu kompostera imaju građani koji podnesu za-
htjev zaključno do 31. ožujka, imaju prebivalište na području 
grada Kastva i zadovoljavaju ostaje uvjete navedene u javnom 
pozivu. Korisnici koji su dobili komposter u prethodnim akci-
jama, sada nemaju pravo dodjele. Ovo je četvrta akcija dodjele 
kompostera na području Kastva, a u njima je građanima podi-
jeljeno ukupno 300 kompostera.

Komunalno društvo „Čistoća“ d.o.o. iz Rijeke, koje i na području 
Grada Kastva obavlja javnu uslugu prikupljanja komunalnog otpa-
da, tijekom prošle godine podijelilo je individualne spremnike za 
miješani komunalni otpad po kućanstvima. Fond za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost proveo je objedinjenu nabavu spremnika 
za odvojeno prikupljanje tzv. reciklabilnog otpada za cijelo područ-
je Hrvatske. Tako je konačno tijekom travnja Grad Kastav preuzeo 
od Fonda ukupno 4.394 spremnika zapremina od 120 i 240 litara. 
Pola žutih spremnika je za otpadnu plastiku, a pola plavih spremni-
ka za papir i karton. Ukupna vrijednost nabavljenih spremnika za 
reciklabilni otpad iznosi nešto više od milijun kuna. Planira se da će 
se podjela ovih spremnika kastavskim kućanstvima izvršiti do kraja 
lipnja, čime će se stvoriti osnovni preduvjeti  za prikupljanje otpada 
na kućnom pragu na području Grada Kastva.

Igralište Pilepčić Tijanovo

gradske
vijesti
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Popularno vježbalište, koje je bilo locirano 
na ulazu u kastavsku šumu, premješteno je na 
novu lokaciju nedaleko starog mjesta. Brojni 
rekreativci koji koriste ovu spravu, pohvalili su 
novo mjesto i uređenje. Vježbalište se nalazi u 
hladu šume na diskretnijoj poziciji i zaista je 
teško naći vrijeme kad tamo nema barem jed-
nog vježbača.

Vježbalište  
na boljoj lokaciji

KASTAV SE PRIKLJUČIO TJEDNU  
KOLEKTIVNE SADNJE U HRVATSKOJ

U dvije akcije zasađeno 
200 mladih stabala

Kastav se i ove 
godine priklju-
čio nacionalnoj 

akciji kolektivne sadnje i 
grad je biti bogatiji za 90 
stabala i 60 novih grmo-
va. Novi drvoredi ili po-
jedinačna stabla zasađena 
su u Belićima, parkingu 
u Spinčićima, uz igralište 
Petra Jurčića, na Belvede-
ru i ulici 111. brigade, oko 
novog Sportsko-rekreacij-
skog centra, u ulici Štivar, 
na igralištu Miserkino, 
u Tometićima, te pokraj 
groblja. 

S obzirom na to da akci-
ja ima i edukativni karak-
ter u nju su se uključili i 
Dječji vrtić Vladimir Na-
zor, sa sadnjom kruške i 
jabuke, te kastavska Udru-
ga umirovljenika i starijih 
osoba koja je u svom vrtu 
posadila nove masline i vi-
novu lozu. 

U prošloj akciji smo 
zasadili ukupno 115 čem-
presa, lipa i kestena na pet 
lokacija, a ove je godine 
broj lokacija još i veći tako 
da smo sretni što Kastav 
krasi više od 200 mladih 
stabala. U tijeku je proljet-
no uređivanje svih zele-
nih površina na području 
grada, redovito orezivanje 
stabala i sadnja cvijeća.

Igralište Petra Jurčića

Kruškica u vrtu vrtića

Rešetari

Mlada stabla dobila su potporu

Najveća ulaganja trenutno se izvode na igrališti-
ma u sportskoj zoni, odbojkaškom i košarkaškom. 
Izvode se nove podloge, popravlja i nadopunjuje sva 
bravarija, izvodi ličenje svih ogradnih stupova, a za-
sađen je novi drvored.

– Zamijenjene su nove mreže na koševima i golo-
vima, tribine su zidarski obrađene te će se ličiti, a 
ogradni zidovi se oslikavaju grafitima. Izgradit će 
se novo dječje igralište i to tako da će se ugraditi 
multifunkcionalne sprave, ljuljačke, igralište će biti 
ograđeno, te će se antistresnim podlogama osigurati 
sigurnost djece.

I u Rešetarima, u ulici Miserkino se sanira i održa-
va tamošnje sportsko igralište, a novo igralište uredit 
će se i u Dolnjim Turkima.

Inače, sva dječja igrališta, njih deset, u idućem raz-
doblju će se sanirati te će se izvesti svi uočeni nedo-
staci kako bi zadovoljila najviše standarde.

Na svim igralištima bit će obogaćena postojeća 
podloga - rizla, izvest će se popravak i ličenje igra-
la, zamijeniti i puniti ljuljačkama – kazao je Dalibor 
Babić.

Za uređenje sportskih i dječjih igrališta u ovoj se 
fazi iz proračuna izdvaja 450 tisuća kuna.
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Brojne novosti za djecu  
s teškoćama u razvoju

Pomoć 
dobilo 
70-ak 
građana

Općina Viškovo, kao 
prijavitelj projekta, 
Grad Kastav i Dječ-
ji vrtić Zlatna ribica 

kao partneri, potpisali su ugovor 
o dodjeli bespovratnih sredstava 
za projekt „Podrška djeci s teš-
koćama u razvoju, problemima 
u ponašanju te djeci slabijeg so-
cijalno- ekonomskog statusa – za 
sretnije djetinjstvo“ za kojeg je 
Općini Viškovo putem ITU me-
hanizma iz Urbane aglomeracije 
Rijeka odnosno Europskog soci-
jalnog fonda odobreno 100 -po-
stotno financiranje u iznosu od 
2.469.954,58 kuna.

Rehabilitacijski tretmani i mo-
bilni tim za djecu s teškoćama 
u razvoju, problemima u pona-
šanju te djecu slabijeg socijal-
no-ekonomskog statusa kojima 
će se omogućiti uključivanje u 
sportske aktivnosti, formiranje 
kvalitetnog prostora za provo-
đenje rehabilitacijskih tretmana 
unutar kojeg će se urediti senzor-
na soba – dio je projektnih aktiv-
nosti ovog značajnog projekta.

Senzorna soba na području 
Viškova uredit će se u sklopu 

KREĆE PROJEKT „ZA SRETNIJE DJETINJSTVO“

SAVJETOVALIŠTE 
ZA DJECU, MLADEŽ, 
BRAK I OBITELJ 
GRADA KASTVA 

Osnovne škole Sveti Matej Viškovo, a pristup senzor-
noj sobi omogućit će se postavljanjem nadstrešnice i 
rampe za osobe smanjene pokretljivosti. Formirat će 
se i mobilni tim u sastavu: psiholog, socijalni pedagog 
i socijalni radnik dok će se za rehabilitacijske tretmane 
u sklopu senzorne sobe i kabineta angažirati defektolog, 
logoped i psiholog. Didaktička oprema nabavit će se i 
za područje Kastva te Kostrene. Projekt će imati i svoj 
sportsko-rekreacijski segment jer će se angažirati treneri 
za organizaciju atletske škole i škole trčanja na Halubja-
nu i u sportskoj dvorani „Matija Katalinić“ u Kastvu. 
Nabavit će se i tartan podloga za Halubjan i oprema za 
organizaciju škola trčanja.

Iz ovih sportskih aktivnosti proizlazi i dodatna vri-
jednost projekta odnosno njegov inkluzivan pristup jer 
će projekt omogućiti djeci s teškoćama u razvoju i djeci 
urednog razvoja da se zajednički uključe u sportske ak-
tivnosti. 

Općina Viškovo je s partnerima prijavila projekt „Za 
sretnije djetinjstvo“ jer je uočeno da na području Viš-
kova, Kastva i Kostrene raste broj djece u nepovoljnom 
položaju – djece s teškoćama u razvoju, djece s proble-
mima u ponašanju te djece slabijeg socijalno-ekonom-
skog statusa. Mnogi stručnjaci upozoravaju da postoji 
problem centralizacije socijalnih, zdravstvenih i drugih 
usluga te nedostatka usluga u lokalnoj zajednici. Viško-
vo će u partnerstvu s Kastvom i Kostrenom kroz ovaj 
projekt taj problem ublažiti kako tijekom dvogodišnjeg 
trajanja projektnih aktivnosti tako i po njegovom zavr-
šetku jer će projekt biti održiv i nakon prestanka finan-
ciranja europskim sredstvima.

Programi su namijenjeni djeci s teškoćama u razvoju, 
onima s problemima u ponašanju te djeci slabijeg 
socijalno-ekonomskog statusa

Senzorna soba

Tijekom 2020. godine Savje-
tovalište za djecu, mladež, brak i 
obitelj Grada Kastva uspješno je 
djelovalo unatoč iznimnim okol-
nostima funkcioniranja uslijed 
pandemije COVID-19 bolesti. 
Osnovni cilj programa je pružanje 
stručne psihološke pomoći gra-
đanima Kastva prilikom suočava-
nja s raznim životnim teškoćama, 
problemima i krizama. Savjetova-
nje je profesionalno pomaganje 
ljudima koji imaju životne proble-
me, ali kod kojih nisu prisutne oz-
biljnije psihopatološke teškoće. U 
skladu s tim Savjetovalište je u pr-
vom redu namijenjeno osobama 
koje se trenutno nalaze u životnoj 
teškoći s kojom se teško nose, ali 
pri tome nisu psihički bolesne 
osobe, te njihov tretman ima ja-
sno određen cilj. Takve brze i rane 
intervencije imaju terapijski, ali i 
preventivni zdravstveno-odgojni 
značaj.

Savjetovalište je tijekom 2020. 
godine radilo šest puta mjesečno: 
svaki utorak i dva ponedjeljka od 
17 do 20 sati u Gradskoj vijećnici, 
pri čemu je u tri termina radio psi-
hijatar, a u druga tri psihologinja. 
Usluge savjetovanja pružali su psi-
hijatar, dr. med. Tomislav Lesica i 
psihologinja Ines Jakovčić, sveu-
čilišna specijalistica psihološkoga 
savjetovanja.

Tijekom 2020. godine u različi-
te oblike savjetodavnog rada bilo 
je uključeno ukupno 72 ljudi dok 
je broj posredno uključenih osoba 
značajno veći uključujući članove 
obitelji. Za građane je ova vrst po-
moći besplatna jer rad Savjetovali-
šta za djecu, mladež, brak i obitelj 
financira Grad Kastav.
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projekti

i podršku Grada Kastva napisali 
projektne prijedloge, predstavili 
svoje projekte gradonačelniku, 
pročelnicima iz Gradske upra-
ve grada Kastva i Savjetu mladih 
grada Kastva. Na posljednjoj u 
nizu subotnjih radionica sudioni-
ci su napisali monitoring planove 
i SWOT analize svojih projekata, 
te sad kreću hrabro u njihovu re-
alizaciju.

 Prvi projekt čiji su autori Kar-
lo Domijan, Marta Despotović, 
Luka Šoškić i Igor Žaja uključuje 
uređenje igrala i klupica i sadnju 
stabala na području Rešetara - 
Miserkino, a drugi projekt kojeg 
će realizirati sestre Martina, Lo-
rena i Marina Rončević sačinjen 
je od tri radionice s uvijek aktu-
alnom temom - kako napraviti 
prvi korak do zaposlenja. Projekt 
se provodi u okviru Erasmus+ 
programa, Ključna aktivnost 3: 
Projekti dijaloga s mladima, po-
sredstvom Agencije za mobil-
nost i programe Europske unije, 
a projekti mladih se financiraju 
osiguranim sredstvima iz budže-
ta Grada Kastva.

Ako netko od mladih čitatelja s 
područja grada Kastva želi sudje-
lovati u realizaciji projekata ili u 
daljnjim aktivnostima, slobodno 
nas kontaktirajte i pratite putem 
Facebook profila Hajde reci što – 
za Kastav po mjeri mladih.

Slijedi još jedna aktivnost unu-
tar projekta, a to je završna kon-
ferencija koja će se održati 6. lip-
nja 2021. godine. Do sada su sve 
radionice održane virtualno, pa se 
mladi vesele završnoj konferenciji 
i nadaju se da će predstaviti svoje 
projekte uživo i pred publikom.Potaknuti činjenicom da mla-

di nisu dovoljno uključeni u 
gospodarske, političke i druš-
tvene procese, a razina njiho-

vog sudjelovanja u neformalnim druš-
tvenim aktivnostima i volonterskim 
aktivnostima je niska, Grad Kastav u 
suradnji s Udrugom Delta iz Rijeke i Sa-
vjetom mladih Grada Kastva kroz pro-
jekt “Uključivanje mladih u kreiranje 
lokalne politike – Hajde reci što” želi 
osnažiti mlade za aktivno uključivanje 
u procese donošenja odluka i kreiranje 
javnih politika za mlade u Kastvu.

Energični i ambiciozni mladi ljudi su 
kroz uvodnu radionicu u siječnju pro-
mišljali kako poboljšati život za mlade 

UKLJUČIVANJE MLADIH U KREIRANJE LOKALNE 
POLITIKE – HAJDE RECI ŠTO

Mladi kreću u provedbu  
svojih projekata!

Slijedi još jedna 
aktivnost unutar 

projekta, a to je 
završna konferencija 

koja će se održati 6. 
lipnja 2021. godine

Mirna RUBEŠA
Piše

u Kastvu. Uslijedile su tri uza-
stopne radionice u veljači gdje 
su mladi u dva zasebna tima uz 
pomoć partnerske Udruge Delta 

U projekt su uključeni članovi Savjeta mladih Grada Kastva

Sve radionice odrađene su online

Hajde reci što - za Kastav po mjeri mladih
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Glazbeni odjel OŠ „Milan Brozo-
vić“ Kastav napokon djeluje u 
novom prostoru u Tometićima  
gdje će se nastava moći odvijati 

u velikim učionicama prilagođenim određenim 
instrumentima. Nova zgrada se nalazi na jako 
dobroj poziciji, u blizini autobusne stanice, s 
modernim i prostranim učionicama. Sveča-
nom otvorenju prisustvovali su župan Zlatko 

Svirajte glasno,  
naši mali glazbenici!

događanjamladi

Dobar početak voditeljici Tajani Dukić zaželio je gradonačelnik Matej Mostarac

GLAZBENI ODJEL OŠ „MILAN BROZOVIĆ“ NAPOKON U NOVOM PROSTORU

Patrizia CHIEPOLO
Piše

Komadina, zamjenica župana Marina Medarić, 
gradonačelnik Matej Mostarac, dogradonačel-
nik Dean Jurčić, pročelnica odjela za školstvo u 
PGŽ, Edita Stilin, ravnateljica OŠ Sandra Krpan 
i.voditeljica Glazbenog odjela Tajana Dukić. 

Ovo je veliki trenutak za našu školu. Mo-
ram zahvaliti županu jer doista bez njihove 
pomoći i sinergije Grada Kastva i Županije sve 
ovo ne bi bilo moguće. Danas otvaramo ovaj 
prekrasan prostor koji će podignuti pedagoški 
standard škole, a ujedno i rasteretiti rad škole. 
I Grad i Županija znaju koliko je važno ulagati 
u mlade ljude i radujemo se da možemo tome 
svjedočiti. Glazbeni odjel djeluje već šest godi-
na i ove godine ga pohađa 177 učenika kojima 
će zasigurno ovaj novi prostor puno značiti – 
rekla je ravnateljica Sandra Krpan.

Gradonačelnik Matej Mostarac izjavio je 
kako je ovaj događaj za Kastav jako velika stvar.

Imamo 177 učenika samo u glazbenoj školi 
dok neke osnovne škole u našoj Županiji ne-
maju sveukupno toliko učenika. To su sve bu-
dući glazbenici koji će nas jednog dana uvese-
ljavati. Oni dokazuju i da djeca imaju interese i 
da kvalitetno provode svoje slobodno vrijeme. 
Grad je uspio osigurati objekt i preurediti pro-Nova zgrada nalazi se u Tometićima
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Župan Zlatko 
Komadina 
istaknuo 
je potrebu 
za novim 
školskim 
kapacitetima 
na području 
Kastva

Otvorenje su glazbom uljepšali profesori

Raste 
 interes 
učenika

Primorsko-goranska žu-
panija osnivač je Osnovne 
škole „Milan Brozović“ Ka-
stav koju pohađa 782 učeni-
ka u dvije smjene. Pri školi, 
od studenog 2015. godine 
djeluje Glazbeni odjel koji 
izvodi nastavu osnovnoškol-
skog glazbenog obrazovanja. 
U početku rada Glazbenog 
odjela obrazovanjem je bilo 
obuhvaćeno četrdeset učeni-
ka s područja Grada Kastva i 
okolnih općina i gradova. U 
školskoj 2020./2021. godini 
Glazbeni odjel broji ukupno 
177 učenika u 18 razrednih 
odjela. Interes raste svake 
godine, stoga je rasla i po-
treba za kvalitetnijim pro-
storom gdje bi se nastava 
odvijala prema standardima 
glazbenog obrazovanja. PGŽ 
je izdvojila više od 72 tisuće 
kuna za nabavu opreme dok 
je Grad Kastav financirao 
adaptaciju novog prostora. 

Ovaj prekrasan 
prostor dobili smo 
zahvaljujući sinergiji 
Grada Kastva i 
Primorsko-goranske 
županije koji znaju 
koliko je važno ulagati 
u mlade, kazala 
je Sandra Krpan, 
ravnateljica OŠ „Milan 
Brozović“ Kastav

Prostorije su potpuno prilagođene učenicima

storije, a veliku pomoć dobili smo od Žu-
panije prilikom opremanja učionica. Sretni 
smo što će se u ovoj zgradi odgajati nove 
generacije mladih glazbenika. Zgrada ima 
mogućnost proširenja i ako bude potrebno 
osigurat ćemo još učionica. Ovime smo 
zagarantirali jednu lijepu glazbenu priču za 
naš grad, rekao je gradonačelnik.

Zadovoljstvo nije krio ni župan Zlatko 
Komadina. 

Drago mi je biti u novim prostorima 
„najglazbenije“ osnovne škole u Primor-

sko-goranskoj županiji. Ovo nije jedini 
takav odjel, imamo ih gotovo u svim sre-
dinama naše županije. Županija se sa zado-
voljstvom odazvala pozivu Grada Kastva i 
pomogla u uređenje ovoga prostora tako 
da su djeci osigurani dobri uvjeti za bav-
ljenje glazbom i vjerujem da ćemo i dalje 
ostati jedna od najglazbenijih županija s 
obzirom na broj učenika koji pohađaju 
glazbene sate, rekao je župan te dodao da 
je škola u Kastvu zbog velikog broja učeni-
ka prostorno ograničena s redovnim pro-

gramom te treba razmišljati i o izgradnji nove 
škole u Rešetarima.

Voditeljica glazbenog odjela, Tajana Dukić, 
zadovoljno je izjavila kako će se u dislociranoj 
zgradi napokon odvijati nastava bez ikakvih 
prepreka. 

Prostor je više nego zadovoljavajući. Imamo 
12 učionica, nešto za grupnu i nešto za indivi-
dualnu nastavu, i veliku zbornicu. Ovo je veliki 
napredak za nas i daje nam puno motivacije da 
nastavimo sa svim projektima koje imamo u 
planu, da konačno ugostimo i neke kolege kad 
nam epidemiološka situacija bude dozvolila, i 
da nekako krenemo u još veći broj glazbenih 
odjela i učenika, a možda otvorimo još neke 
nove glazbene instrumente. Za sada nudimo 
klavir, gitaru, violinu, harmoniku i klarinet, re-
kla je Tajana Dukić.

Zahvaljujući Gradu Kastvu, polaznici su pri-
je godinu dana dobili i prvi koncertni klavir 
kojeg sada napokon mogu ‘koristiti’ u prekra-
snom prostoru. Djeca su oduševljena jer napo-
kon mogu vježbati prije svakog nastupa i kon-
certa na pravom klaviru kako i priliči.

Ispred zgrade u Tometićima je veliko dvori-
šte koje može poslužiti i kao vanjski prostor za 
vježbanje. 

Župan Zlatko Komadina, ravnateljica Sandra Krpan 
i gradonačelnik Matej Mostarac
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obljetnice

Ove godine Glazbeno društvo „Spinči-
ći“ slavi velikih 100 godina djelova-
nja, što je za članove, a i sve koji  prate 
rad Društva iznimno značajan jubilej. 

Tijekom godina Društvo je  prošlo  kroz mnoga teš-
ka razdoblja i uvijek iz njih izlazilo još bolje i jače. 
Osvrnimo se na razvoj događaja kroz godine.

Tamburaško i pjevačko društvo „Graničar“ osno-
vano je 1921. godine nakon oslobođenja Kastva 
i njegove uže okolice od talijanske okupacije. U 
Društvu su djelovale dvije sekcije, tamburaška i 
dramska, pri čemu se tamburaška sekcija sastojala 
se od dva sastava - muškog i ženskog tamburaškog 
zbora. Od osnutka Društva 1921. godine, postojala 
je želja za formiranjem limene glazbe, ali okolnosti 
su to sprječavale sve do 1929. godine kada je osno-
vana  limena glazba, te Društvo nastavlja djelovati 
pod imenom Glazbeno društvo “Graničar” Spinči-
ći. U narednim godinama Društvo je aktivno sudje-
lovalo na raznim događajima u Kastvu i okolici.

Za vrijeme Drugog svjetskog rata većina člano-
va Društva otišla je u rat na strani oslobodilačke 
vojske. Iako je arhiva društva bila skrivena u domu 
jednog od članova, nepovratno je izgubljena uni-
štenjem kuće u ratu. 

Po završetku rata, uslijedio je težak period u po-
vijesti Društva. Unatoč teškoćama, glazbenici su 
ustrajali na djelovanju Društva te su u njemu djelo-
vale sekcije: Glazbeni sastav “Jazz Spinčići”, pjevač-
ki zbor, dramska sekcija, folklorna sekcija, knjižni-
ca i čitaonica. Sva područja djelovanja ujedinjena 
su reorganizacijom društva 1953. pod imenom Kul-
turno-umjetničko društvo “Spinčići”.

Našeh prveh
GLAZBENO DRUŠTVO „SPINČIĆI“ 
SLAVI ZNAČAJAN JUBILEJ

Limena glazba
Krajem pedesetih godina porastao je interes  za 

limenom glazbom kao glavnom aktivnošću, te su 
se postupno ugasile  ostale aktivnosti društva. Od 
1960. KUD „Spinčići“ djeluje isključivo kao lime-
na glazba te statutom iz 1969. mijenja ime u KUD 
„Limena glazba Spinčići”. Novo razdoblje u radu 
limene glazbe označio je izbor dr. Vojka Vlaha  za 
predsjednika društva 1976. godine. Pod njegovim 
vodstvom glazba je konačno došla do novih in-
strumenata ,novih uniformi, te je pokrenuta i re-
alizirana nadogradnja društvenog doma Spinčići. 

Interna glazbena škola otvo-
rena je 1978. godine, čime su 
stvoreni preduvjeti za novi 
uzlet kvalitete i entuzijazma 
potaknut dolaskom mladih 
snaga. U narednim godinama 
Glazba je proširila svoje dje-
lovanje s regionalnih prostora 
na inozemstvo, pri čemu se 
posebno pamti prvo međuna-
rodno gostovanje u Košicama 
u Čehoslovačkoj, 1979. godi-

ne, a u Visoke Tatre putovalo  se 1981. i 
1983. godine. Jedan od posebnih uspjeha 
za glazbeni amaterizam u Kastavštini bila 
je organizacija 12. Susreta limenih glazbi 
Istre 1987. godine, do tada najvećeg okup-
ljanja glazbenih amatera u Kastvu.

Božićni koncert
Društvo je 1989. promijenilo vodstvo, a 

tijekom teških godina Domovinskog rata 
često su se mijenjali i dirigenti, te je ponov-
no došlo do financijskih teškoća. Godinu 
1990. obilježilo je održavanje prvog Božić-
nog koncerta u crkvi sv. Jelene u Kastvu, 
koji se održava do današnjih dana. Jedan od 
zapaženih uspjeha Društva iz 1990-ih godi-
na bilo je sudjelovanje na međunarodnom 
festivalu profesionalnih vojnih, policijskih 
i vatrogasnih orkestara u Mađarskoj, gdje 
se Društvo uspješno predstavilo kao jedini 
amaterski orkestar. Nakon navedenog festi-
vala, Društvo je započelo s uvježbavanjem 
koreografija, te je dugo vremena imalo je-
dini puhački orkestar u Hrvatskoj koji se 

Festival puhačkih orkestara

Nezaboravni novogodišnji koncerti

let100
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velika priznanja za društvo koje je okrunje-
no s nekoliko nagrada. Na Državnom na-
tjecanju puhačkih orkestara 2004. godine 
u najzahtjevnijoj, A kategoriji, orkestar je 
osvojio Srebrnu plaketu, čime je još jed-
nom prepoznata kvaliteta glazbenika iz 
Spinčića. Iste godine, na 43. europskom 
festivalu orkestara u gradu Baselu, orkestar 
je osvojio prvo mjesto kao internacionalni 
stariji orkestar te treće mjesto u ukupnom 
poretku, a pehari se mogu vidjeti u „Kova-
čevom kantuniću“. Svoj drugi nosač zvuka 
pod naslovom „Spinčićeva muzika“ Druš-
tvo je izdalo 2005. godine. 

Inozemna gostovanja
Društvo je 2011. godine obilježilo 90 

godina neprekinutog djelovanja, povodom 
čega je realizirano gostovanje u Poljskoj. 
Tom je prilikom orkestar posjetio posljed-
nje počivalište počasnog predsjednika dr. 
Vojka Vlaha, a sljedeće godine, društve-
ni dom u Spinčićima preimenovan je u 
Glazbeni dom „Dr. Vojko Vlah“. U sklopu 
obljetnice izdan je treći nosač zvuka, „90 
let“ te DVD s kratkim dokumentarnim fil-
mom o djelovanju Društva kroz povijest.

Proteklih deset godina djelovanja obi-
lježila su inozemna gostovanja, od kojih 
su najatraktivnija bila u Španjolskoj, Fran-
cuskoj i Rumunjskoj. Uz međunarodne, 
značajan broj nastupa održan je u našoj 
Kastavštini.

Velika je želja članova Društva da situ-
acija čim prije dozvoli povratak na staro 
normalno. Svima nedostaje smijeh, vese-
lje, druženje, a ponajprije svirka  - zajed-
nička karika koja povezuje naše muzikante 
svih generacija u jednu složnu obitelj. Ko-
liko  to  sve znači najbolje opisuje izjava 
jednog od članova: ˝Ako ne moreš delat 
i sost, pusti delo!˝. Spinčićevi muzikanti 
jedva čekaju da stranice povijesti Društva 
ispišu novim promenadama i koncertima, 
a glas Grada Kastva pronesu  na  nove da-
leke destinacije.

Veliki rođendanski koncert
Iza nas je teška i turbulentna godina, no to nikako ne znači da Društvo miru-

je. Orkestar trenutno broji četrdeset, a interna glazbena škola dvadeset članova. 
Od početka školske godine tečaj vodi  nekolicina članova orkestra uz obeća-
vajuće rezultate. Iako trenutno nema proba i nastupa, rad ide dalje, te su  ove 
godine snimljena dva online videa - prvomajska budnica, te božićna čestitka.

Planova ima mnogo, no nažalost sve je izvjesnije da se dio neće moći realizi-
rati. Skupina članova intenzivno radi na pripremama, te se gotovo svakodnev-
no izmjenjuju  mišljenja i nadopunjuju ideje vezane uz realizaciju planiranih 
aktivnosti.

Prvo planirano kada se napokon dozvoli rad amaterskim orkestrima je izda-
vanje   trećeg CD-a GD Spinčići, koji je već dobrim djelom snimljen ljetos. 

Sredinom svibnja planirana je izložba foto/video materijala kao svojevrsna 
retrospektiva i vremeplov kroz ovih 100 godina. U planu je da se kao nastavak 
na izložbu održi Međunarodni festival puhačkih orkestara, koji će ove godine 
biti održan jubilarni dvadeseti put, u kombinaciji sa Smotrom puhačkih orke-
stara Istre kojoj će Kastav biti domaćin već treći put. Na festivalu će se okupiti 
dvadeset orkestara s područja Istre i oko 1000 glazbenika. 

U planu je i veliki svečani koncert te svečana skupština Društva, koji bi se 
trebali održati u sklopu tridesetog izdanja Kastafskog kulturnog leta, te se može 
reći da je ovo godina jubileja za Društvo, ali i za Kastav.

Svima nedostaje smijeh, 
veselje, druženje,  
a ponajprije svirka  
- zajednička karika koja 
povezuje naše muzikante 
svih generacija u jednu 
složnu obitelj. Koliko to 
sve znači najbolje opisuje 
izjava jednog od članova: 
˝Ako ne moreš delat  
i sost, pusti delo!˝

bavi izvođenjem koreografija 
u mimohodu. Limena glazba 
Spinčići 1996. godine obilježila 
je 75 godina djelovanja, povo-
dom čega je izdana prva audio 
kazeta, a sljedeće godine i mo-
nografija „Prveh 75 let“. Nakon 
proslave 75 godina djelovanja, 
Društvo je preimenovano u 
Glazbeno društvo „Spinčići“ 
Kastav, kako bi se vratilo izvor-
nom imenu pod kojim je osno-
vano.

Glazba je 2001. godine na-
stupila u Beču kao jedini hrvat-
ski predstavnik na festivalu or-
kestara. Glazbenici iz Spinčića 
su tada ponovo stali uz bok 
ponajboljim europskim orke-
strima, što je tada bilo veliko 
priznanje hrvatskom glazbe-
nom amaterizmu. Nadalje, iste 
godine otvorena je spomen 
sala Društva „Kovačev kantu-
nić“ u maloj Sali društvenog 
doma, koju krase priznanja, 
fotografije i pokali koje glaz-
benici i danas nadopunjavaju 
novim eksponatima. Društvo 
je tada dobilo Zlatnu diplomu 
Hrvatskog sabora kulture za 
uspješan rad tijekom 80 godi-
na. Sljedeću godinu obilježio 
je snažan priliv mladih glaz-
benika, a samim time i nova 

Spinčićeva muzika na Beloj nedeje

Prvomajska budnica

Spaljevanje Pusta pul Rubeš
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Cijelu je Kastavštinu, kao 
i šire područje Istre, Pri-
morja i Kvarnerskih otoka, 
zbog njihova geografskog 

položaja, prirodnih ljepota i gospodar-
skih resursa, dugo pratila neseća tu-
đinske vlasti – upravne, ekonomske, pa 
time i kulturne i jezične. Kastavština je, 
ipak, stoljećima odolijevala takvim na-
padima, čuvajući svoju domaću besedu 
i kulturu, ali i šireći nacionalnu svijest 
i narodnu misao područjem čitave za-
padne Hrvatske, Istre, pa i dijelu Slo-
venije.  U drugoj polovici 19. stoljeća 
veliku prekretnicu ne samo za Kastav-
šinu, već i čitavu Hrvatsku, označilo je 
osnivanje Prve hrvatske čitaonice u Kastvu 
– Čitalnice (1866.)  i pet godina ka-
snije, 1871. održavanje I. tabora Hrvata 
Istre, Primorja i kvarnerskih otoka. Tako se 
prije punih 150 godina kod kapelice Sv. 
Mihovila u Rubešima, okupilo oko 10 
tisuća Hrvata, pod zajedničkim geslom, 
poteklim od Čitalnice, „Složimo se!“, svi 
do jednog odlučni da ustraju u očuva-
nju hrvatskog identiteta, materinjeg je-
zika i gospodarsko-političkih uvjerenja.

Političke, društvene i gospodarske 
prilike početkom 19. stoljeća u Kastav-
štini, Istri, Primorju i na otocima nisu 
bile nimalo naklonjene domaćim ljudi-
ma, obrazovani su bili uglavnom samo 
svećenici, no u to doba rađa se i, iako 
još malobrojna, nacionalno osviješte-
na domaća inteligencija koja postaje 
predvodnikom promjena na našim pro-
storima. Na prostoru hrvatskih zemalja 
nastaju čitaonice, kao mjesta susreta i 
razmjene napredne misli, po uzoru na 
društva u drugim europskim zemljama, 
kao i čitaonice koje na području Banske 
Hrvatske nastaju oko 1830-ih godina, 
u okviru preporodnog pokreta. U au-
strijskoj Pokrajini Istri i na kvarnerskim Mnoštvo pred sv. Mihovilom

Predvodnik promjena  
na našim prostorima

Veljka SPINČIĆ-RAJKOPiše

150 GODINA I. TABORA HRVATA ISTRE, PRIMORJA  
I KVARNERSKIH OTOKA

obljetnice

Izvor i vlasnik muzejske građe: 
Pomorski i povijesni muzej Hrvatskog primorja Rijeka

otocima hrvatski je preporodni pokret oživio 
nešto kasnije. Na prostoru gdje su značajnu 
većinu činili Hrvati prelamale su se talijanske 
i njemačke vladajuće strukture, pojavila se 
prva generacija hrvatskih preporoditelja  na 
čelu s biskupom Jurjem Dobrilom, tako da su 
preporodne ideje u Kastvu već 1848. dovele 
do osnivanja društva pod imenom „Istrijan-
ci“.  Osnovana je potom i kastavska Čitalnica 
1866. godine, kao mjesto druženja i razgovo-
ra, čitanja hrvatskih i stranih publikacija, a 
osobito Poučnog, gospodarskog i političnog lista 
Naša sloga, pokrenutog 1870. u Trstu, tada 
jedinog istarskog lista na hrvatskom jeziku. 
Osnivanje kastavske Čitalnice predstavljalo 
jedan od najznačajnijih događaja s kulturo-
loškog, prosvjetiteljskog, ali i političkog as-
pekta u to vrijeme, ne samo u Kastavštini i 
Istri, već i mnogo šire, pa stoga ne čudi da je 
poziv za održavanje I. tabora Hrvata Istre, Pri-
morja i kvarnerskih otoka krenuo upravo iz nje. 

Tabori su se tijekom 19. stoljeća, već održa-
vali u Češkoj i Sloveniji, s gotovo identičnim 
ciljevima očuvanja nacionalnih obilježja i gos-
podarskog razvoja, no to ne umanjuje njihovu 
važnost na ovim prostorima pa je time značaj 
kastavskog tabora 1871. godine izuzetan na 
području čitave Hrvatske. Pod predsjeda-
njem Franja Steidlea, na sastanku održanom 

Grad Kastav i Općina Matulji 
zajednički pripremaju proslavu 
ove značajne obljetnice, a koja 
će nažalost ovisiti o epidemi-
ološkim uvjetima. Na mjestu 
održavanja Tabora postavit 
će se skulptura i info ploča, a 
u Kastvu i Matuljima moći će 
se razgledati izložbe na temu 
I. tabora Hrvata Istre, Primorja 
i kvarnerskih otoka u suradnji s 
Pomorskim i povijesnim muze-
jom Hrvatskog primorja Rije-
ka. Povodom toga digitalizirat 
će se Zbornik Kastavštine iz 
1996. godine „Na velikoj pre-
kretnici: Prvi hrvatski tabor 
Istre i Kvarnerskih otoka“.

Govor Kazimira Jelušića
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9. ožujka 1871. godine u Čitalnici, 
izabran je organizacijski odbor I. 
Tabora u kojem su bili: Antun Rube-
ša (kastavski glavar, predsjednik I. 
Tabora), Franjo Marotti, Ernest Jelu-
šić, Franjo Kraljić, Franjo Sever i Jakov 
Velikonja. Odbor je potom izdao 
proglas za narod, kojim ga poziva 
na sudjelovanje na Taboru u kojem 
se, uz ostalo kaže:

…Da pokažemo svietu, kako nam 
slavenska krv domoljubno srdce grije, 
namislili smo mi Kastavci napraviti 
dne 21 Maja tek. godine tabor, to jest, 
sastati se pod milim nebom, pa odkri-
ti visokoj vladi naše želje i potrebe te 
izjaviti, da se u svojoj istarskoj domo-
vini nemislimo odreći nikomu za volju 
svojih budi starih, budi novih pravi-
cah… Što nas bude onaj dan više 
na sastanku, to će imati veću moć 
i silu naši zaključki…

 Odbor je zatražio dozvolu 
vlasti za održavanje Tabora, iako 
svjesni da dio tema o kojima se 
trebalo govoriti neće naići na nji-
hovo odobravanje. I zaista, vlasti 
su dopustile održavanje Tabora, 
no samo pod uvjetom da se ne go-
vori protiv združivanja Istre, Trsta 
i Gorice, kao ni o udruživanju juž-
nih Slavena. Kako je vijest o tome 
prenijela Naša sloga, 1. svibnja 
1871. godine:

PUČKI SASTANAK U KA-
STVU je dozvoljen, al nije dozvo-
ljeno govoriti na njem, ni proti 
sdruženju Istre, Trsta i Gorice, 
ni za duševno sdruženje južnih 
Slavenah. Nu tomu sastanku pre-
ostaje i bez tih dviuh točkah još 
dosta toga, da ovrši svoju narodnu 
dužnost; pak se tvrdo nadamo, da 
će se prvi hrvatski tabor odlikova-
ti, ne samo liepim redom, nego i 
brojem silna svieta sa svih stranah 
iz Istre i Primorja. Neka nam dadu 
naš jezik, pak smo se spasili siko 
i tako!  

Ipak, vlasti nisu mogle spriječiti 
da se i o tim „zabranjenim“ tema-
ma govori, možda na malo uvijen 
način i unutar drugih točaka, ali o 
njima su progovarali mnogi sudio-
nici Tabora. Pored brojnih najavlje-
nih govornika, na Taboru 21. svib-
nja 1871. godine okupila do tada 
neviđena masa od oko 10 tisuća 
ljudi, iz Kastavštine, kao i iz svih 
krajeva Istre, Primorja i kvarner-
skih otoka. Gledajuć danas malo 

Braćo, to se već neda trpiti, jer je to: 1. proti 
izobraženosti i napredka i tim proti sreći i bla-
gostanju našemu; 2. proti naravi i našemu na-
rodnomu obstanku i tim proti čovječanskomu 
dostojanstvu; 3. proti pravdi i pravici i tim proti 
čovječnosti; 4. proti zakonu i tim proti slobodi... 

Tabor je tako postao prvi masovni 
politički skup Hrvata zapadne Hrvat-
ske, okupljanje kakvo (uzmemo li u 
obzir broj stanovnika), nikada poslije 
nije nadmašeno. Kolika je bila važnost 
tog I. Tabora govori i činjenica da su na 
njemu sudjelovali i velikani poput čla-
nova Hrvatskog istarskog trolista, dr. Matka 
Mandića (svećenik, dugogodišnji ured-
nik “Naše sloge”, parlamentarni zastu-
pnik), prof. Vjekoslava Spinčića (svećenik, 
publicist, parlamentarni zastupnik) i dr. 
Matka Laginje (odvjetnik, književnik, 
novinar, parlamentarni zastupnik te na-
poslijetku i hrvatski ban) koji su ideje 
i tekovine Tabora pronosili kroz svoje 
kasnije djelovanje.

Punih četrdeset godina kasnije, 1911. 
godine, u Kastvu je održan i II. Tabor, 
sa vrlo sličnim ciljevima i porukama 
hrvatskog pučanstva, iako znatno ma-
njeg obima, a tada je pored crkvice sv. 
Mihovila postavljeno spomen obilježje, 
natpis uklesan u kamenu u spomen na I. 
Tabor 1871. godine. Povodom proslave 
100. obljetnice I. Tabora, 1971. godine, 
uz kapelicu u Rubešima postavljena je 
mala fontana s natpisom o prigodi ko-
joj je posvećena, a tada je Savka Dabče-
vić-Kučar na istom mjestu održala zna-
meniti govor nadahnut smjernicama I. 
Tabora, točno 100 godina nakon njega, 
ukazujući na, možda ne iste, ali svakako 
u jednom dijelu slične probleme s koji-
ma su se Hrvati i tada suočavali. 

Tabor je bio prvi masovni 
politički skup Hrvata zapadne 
Hrvatske, okupljanje kakvo, 
uzmemo li u obzir broj 
stanovnika, nikada poslije  
nije nadmašeno

brdašce sv. Mihovila u Rubešima, podijeljeno 
između Općine Matulji i Grada Kastva, uisti-
nu je teško zamisliti toliki broj ljudi. 

Akademik Petar Strčić dao je tijekom 
radnog vijeka veliki doprinos izučavanju 
povijesti Kastavštine, a njegova knjiga „Prvi 
tabor hrvata“, izdana 1971. godine povodom 
proslave 100. obljetnice Tabora  pruža nam 
mnogo podataka o tom povijesnom događa-
ju, kroz govore i pisma sudionika, kao i  no-
vinske napise toga vremena. Tako je vrijed-
no navesti barem mali odlomak govora koji 
je na Taboru održao Ernest Jelušić, ravnatelj 
kastavske škole, objavljen u Strčićevoj knjizi:

…ako se mi Slaveni i nalazimo u Istri u većini, 
ipak smo tu, kao da nas neima. Jer ajte u istarske 
urede iliti uficije carske i obćinske, da vidite, u ko-
jem se tu jeziku govori i piše; ajte u istarske škole 
niže i više, da čujete, u kojem se jeziku prieko Učke 
i naša slavenska djetca uče: pa što ćete naći, 
što vidjeti, što čuti? To najme, da u svojoj 
Istri, ni u školi ni u uredu, neima nigdje našemu 
jeziku ni slieda ni traga…

Sokolaši prigodom Drugog tabora

Medalja 
Prvog tabora
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Najveća kastavska kulturna 
manifestacija, popularni i 
omiljeni ljetni festival, Ka-
stafsko kulturno leto ovoga lje-

ta slavi svoj 30. rođendan. S obzirom na 
mjere, možemo se samo nadati da ćemo 
ovu vrijednu obljetnicu moći dostojno i 
proslaviti, uz predstave, koncerte, izložbe i 
druženja. No, čak i ako nas okolnosti prisi-
le na prilagođavanje programa, 30. Kastaf-
sko kulturno leto zaslužuje najljepše čestitke 
za ovaj vrijedan jubilej i barem kratki pod-
sjetnik na proteklih 30 uspješnih godina.

Kao da sam tek jučer pisala o njegovoj 
punoljetnosti, a evo, sa svojih 30 godi-
na Kastafsko kulturno leto danas je uistinu 
odrasla, zrela, prepoznatljiva manifestaci-
ja, omiljena u čitavom kraju, ali i van naših 
granica. Počeci kastavskog međunarod-
nog festivala kulture sežu još u 1991. go-
dinu, kada su ratna zbivanja opterećivala 
našu svakodnevicu, tako da su, vjerojatno 
baš zbog toga, kulturne priredbe, glazbe-
na, scenska i likovna djela, kao i domaća 
beseda, pružali tako potreban odmak od 
stvarnosti. Kastafsko kulturno leto raslo je 
uz veliki entuzijazam, vjeru u bolju bu-
dućnost, uz srdačnost i radost koja je pro-
žimala sve što se oko festivala događalo. 
Sredstava nikada nije bilo previše, ali su 
organizatori, kao i mnogobrojni izvođa-
či, nekako sve to uspijevali nadoknaditi s 
puno truda i volje da se Kastvu i njegovim 
posjetiteljima pruži nezaboravno glazbe-
no, scensko ili likovno iskustvo.

Grad Kastav opravdano se ponosi svo-
jom bogatom kulturnom, tradicijskom i 
graditeljskom baštinom koju su kroz duga 
stoljeća obogaćivale generacije Kastavaca. 
Svaka je generacija tom velebnom mozai-
ku dodavala po neki novi kamenčić, a Ka-
stafsko kulturno leto povezalo je u proteklih 
30 godina barem tri generacije… Početke 
festivala mnogi će povezati s razdobljem 
kada je Kastafski pučki teatar KPD-a Istarska 
vila počeo igrati predstave na čakavštini po 
djelima Berta Lučića, no, to je i razdoblje 

Tri desetljeća  KKL-a

NAJVEĆA KASTAVSKA 
KULTURNA 
MANIFESTACIJA  
OVOG LJETA SLAVI 
VAŽAN JUBILEJ

Veljka SPINČIĆ-RAJKO Piše

mnogih drugih velikih promjena, 
svojevrsnog novog kastavskog pre-
poroda – odjednom se sve  probudi-
lo, onaj drevni kastavski duh. Kastav 
je ponovo postao općina, a potom i 
grad,  razgovara se o budućnosti, iz-
gradnji i razvoju, a u svakom se pro-
jektu očituje svijest o bogatstvu i vri-
jednosti kastavske povijesti, slavila 
se 225. obljetnica školstva u Kastvu 
i 125. godina I. tabora Hrvata Istre, 
Primorja i Kvarnerskih otoka, živnu-
la su kastavska društva, osnovana je 
Turistička zajednica, Matica hrvat-
ska, Muška i ženska klapa Kastav, ob-
novljen je Zbornik Kastavštine, rodio 
se Glas kastavski, otvoreni su kafići 
na gradskom trgu… I Kastav je po-
novo postao predvodnik tog novog 
kulturnog preporoda, jer su se slični  
festivali i gradske novine tek kasnije 
pojavile i u okolnim gradovima. 

Poznata imena domaće estrade 

i kazališne scene, lokalni umjetni-
ci, kao i brojni eminentni inoze-
mni izvođači, iz godine u godinu 
privlačili su u Kastav sve brojniju 
publiku, koja je pojedinih godina 
dobrano prelazila broj od 10 tisu-
ća posjetitelja. Kastafsko kulturno 
leto raslo je i razvijalo se, od 1997. 
obogaćeno je Festivalom gitare, zatim 
i ČAnsonfestom, programima pod 
nazivom Ritam dvorišta, Vela i Mića 
slikarska delavnica, Z armunikun va Ka-
stav, Noć Spinčićeve muziki, Festival ko-
morne glazbe, Festival kazališnih ama-
tera, Festival komorne glazbe i komedije, 
Festival smijeha, Kastav Film Festival… 
I Kastav Blues Festival, kao jedinstve-
na i najveća glazbena manifestaci-
ja ovoga profila u regiji, također je 
tekovina Kastafskog kulturnog leta, a 
takva srdačna i živahna atmosfera u 
Kastav je dovela i mnoštvo drugih 
zbivanja. Kada je 2002. po prvi put 
organiziran online prijenos Festivala 
gitare, Kastav je i u takvom korište-
nju novih tehnologija bio među pr-
vima u Hrvatskoj. 

Do 1999. godine programi i orga-
nizacija ove izuzetne manifestacije 
uvelike su prerasli okvire samo ljet-
nog festivala, na pripremi programa 

obljetnice 

Nina Badrić na Crekvini

Svečano otvaranje 1996. godine

Nastup Klape Kastav 1996.

Nezaboravne Stilske vježbe

22



Kastafsko kulturno leto  
raslo je uz veliki entuzijazam,  
vjeru u bolju budućnost, uz 
srdačnost i radost koja je prožimala 
sve što se oko festivala događalo

Tri desetljeća  KKL-a

Brojna 
velika 
umjetnička 
imena

Etabliranju Kastafskog kulturnog 
leta svakako su pridonijela brojna 
velika umjetnička imena, velikani 
domaće estrade i kazališne scene, 
kao i brojni inozemni izvođači i lo-
kalni umjetnici. Iako je vrlo lako u 
nabrajanju izvođača preskočiti neko 
vrijedno ime, nadam se da nam to 
neće zamjeriti, jer je svaki izvođač 
sasvim sigurno dao svoj veliki do-
prinos kvaliteti programa. Među nji-
ma su bili i Josipa Lisac, Oliver Dra-
gojević, Đorđe Balašević, Tommy 
Emmanuel, Vili Matula, Lela Mar-
getić i Pero Kvrgić, Zijah Sokolović, 
Stefan Milenkovich, Lovro Pogore-
lić, Philadelphia Jerry Ricks, Rade 
Šerbedžija, Ivica Vidović, Branko 
Đurić Đuro, Radojka Šverko, Nina 
Badrić, Sandra Bagarić, Massimo 
Savić, Đani Stipaničev, Renata Sa-
bljak, Zoran Predin, Dado Topić, 
Božo Vrećo, Ibrica Jusić, Ansambl 
Lado, Damir Halilić-Hal, Matija 
Dedić, Renato Rožić, Darko Konof-
sky, Michael Roach, Uwe Kropin-
ski, Michael Messer, Vatra, Let 3, 
Darko Rundek, Damir Urban, Jinx, 
Los Caballeros, Zdenka Kovačiček, 
Angela Brown, Igudesman&Yoo, 
Renato Borghetti, Franco Morone, 
Teatar Exit, Kazalište JAK…  Tu 
su i brojni lokalni izvođači, koje 
domaća i ina publika uvijek s odu-
ševljenjem prati, i koji su ne samo 
svojim nastupima, već i putem svo-
jih kontakata s domaćim i stranim 
umjetnicima uistinu stvarali ovaj 
kastavski festival, a posebno muška 
i ženska klapa Kastav i Glazbeno 
društvo Spinčići, kao i, prvih godi-
na, Kastafski pučki teatar, zajedno s 
brojnim drugim kastavskim umjet-
nicima i volonterima te udruga-
ma, poput Udruge Belica. Sve to, 
naravno, ne bi bilo moguće bez ve-
likog entuzijazma, ali i potpore koju 
KKL-u od samog početka pružaju 
Grad Kastav, kastavska Turistička 
zajednica, Primorsko-goranska žu-
panija i brojni sponzori, tvrtke i po-
duzetnici s područja Kastva i okoli-
ce, pa i njima treba zahvaliti za ovih 
30 godina uživanja u festivalskim 
programima.

radilo se cijele godine, i tako je formalno rođena i Udruga 
Kastafsko kulturno leto u koju se uključilo tridesetak volonte-
ra koji su pridonijeli njegovoj pripremi, organizaciji progra-
ma, medijskoj i drugoj promociji. Mnogi su tijekom godina 
pridonijeli uspjehu Kastafskog kulturnog leta, a nakon Ivi-
ce Lukanović i Irene Gauš danas udrugu vodi predsjednica 
Helena Ninković Budimlija. O programu su se brinule i Mi-
rela Kričkić Marcan, Katarina Medvedić, Ines Greblo, Jelena 
Milić, Hani Mohorovičić i Linda Petrović.  Na kastavskim 
trgovima ljeta su postajala sve bogatija – sviralo se, plesalo i 
pjevalo, kako po domaću tako i na mnogim drugim jezicima 
svijeta, održane su vrijedne izložbe, otvorene nove galerije i 
umjetnički ateljei. Udruga je pokrenula uređenje galerijskog 
prostora u crkvici Sv. Trojice, a iz Kastafskog kulturnog leta 
izrasli su i mići zavičajni muzeji – Vikotova bačvarija, Idičina 
peknjica, Kotlarija… Brojni kastavski prostori, ulice i trgovi, 
postali su dom najljepših priredbi – od Fortice do središ-
njeg gradskog trga Matka Laginje i gradske Lože, od Voltice 
i uskih uličica i dvorišta do Lokvine, Crekvine, Župne crkve 
sv. Jelene Križarice i Žudike, od Doma na Šporovoj jami do 
nove Školske sportske dvorane… Stigla su i priznanja, po-
put prestižne hrvatske turističke nagrade “Antun Štifanić” 
za 2004. godinu.

Nina Badrić na Crekvini

Zvonko Turak i prijatelji

Kastavski kapetan iz 1997.

Svečano otvaranje 1996. godine

Balaševič prije deset godina na Crekvini

Flamenco 2003. godine

Hamlet na Lokvini 2001.

Ispunjen Svaki kutak grada 
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ča

Čitalnica kastafskega zavičajnega govora od ovega je febraja 
bogateja za još jedno vredno izdanje, „Štorije z Kastafšćini 
i okole“ Dragice Stanić, čuvarice kastafske domaće besede. 
Knjiga je to va koj je autorica na jenen meste objedinila što-

rije i zapisi od kastafskega živjenja, bajki i legendi, verovanja i užance, se 
tamo od Valvasora (17. stoleće) pa se do polovice pasanega stoleća.  

nekoliko drugeh učiteljic z kastafskemi ško-
lani počele su delat slikovnice s kastafskemi 
štorijami, keh su deca sama napisala i oslikala. 
Od projekta „Zavičajneh slikovnic“ prišlo se 
je pomalo do audio snimki slikovnic z izgo-
voron na čakavštine i standardnen hrvacken 
zajike. Rodila se je i ČA-čitalnica, a onda i 
„Čakavčica“, čakavska početnica i čitanka, 
prvi Udžbenik za početno učenje kastavske 
čakavštine. Onput nan je i jena druga učitelji-
ca, Cvjetana Miletić, poklonila i jeno zaspra-
ven iznimno izdanje, prvi kastafski rečnik, 
„Slovnik kastafskega govora“. Kako je Cvjeta-
na Miletić onda rekla, vela podrška va pariće-
vanju tega izvanrednega dela bila njoj je baš 
Dragica Stanić, pa tako ne čudi da je i Dragica 
na predstavjanju ove svoje knjigi prijatelice 
Cvjetane zahvalila na podrške. Tako su nan 
ove dve kastafske učiteljice dale i dve verovat-
no najvredneje knjige za Kastav našega vre-
mena, za   očuvanje kastafske domaće besede 
i baštine, našega milega kastafskega ČA.

Štorije z Kastafšćini i okole
JOŠ JEDNO VRIJEDNO IZDANJE OBOGATILO KASTAVSKU LITERARNU BAŠTINU

„Štorije z Kastafšćini 
 i okole“ Dragice Stanić, 
čuvarice kastafske domaće 
besede, na jenen meste 
objedinjavaju štorije  
i zapisi od kastafskega 
živjenja, bajki i legendi, 
verovanja i užance,  
se tamo od Valvasora  
(17. stoleće) pa se do 
polovice pasanega stoleća

Veljka SPINČIĆ-RAJKO
Piše

Tako ćete va knjige, na celeh 240 stranic, nać štorije z kastafske stari-
ne, one ke već poznamo, od Crekvine i Kapetana Morellija do Malika, ma 
i puno drugeh, manje poznateh štorij i zapisi keh su nekad zapisali dru-
gi vredni čuvari naše baštine: Petar Zoranić, J. W. Valvasor, Rudolf Stro-
hal, Maja Bošković- Stulli, Ivo Grohovac, Jozo Vrkić, Ivo Jardas, Vladimir 
Nazor, Branko Fučić i drugi vredni judi, novejega vremena. Čitajuć se te 
narodne zgode, štorije, bajke, verovanja i užanci, malo se ki neće od srca 
nasmet, ma istovremeno se i načudit, zadivit se nad sun tun bogatijun ka-
stafske ostavšćine ka se je čuda let prenašala s kolena na koleno i ka bi do 
danaska morda bila i zgubjena da ni bilo teh vredneh judi ki su je za nas 
očuvali, a čigovo delo danaska nastavlja naša Dragica Zvjezdana Stanić.

Ako, na priliku, još ne znate kako su (kastafski) grajani širili crekav, seli 
sol i sadili sardelice, al kravu na zvonik vukli – ova knjiga će van se to pove-
det. H večeru, vaši najmlaji morda će lepče zaspat ako njin pročitate kako-
vu bajku, od Malika, Cesarovega sina, Naranče divojke al Vile z staklenega 
brega… Našli su se tu i „Tačići sakidajnega živjenja“, štorijice ke kroz malo 
smeha puno govore od nekadajnega živjenja, dela i tegobi ke su morile judi 
po Kastafšćine i okole. Za kraj, nać ćete tu i del onega ča je Dragica Stanić 
parićevala s kastafskemi školani i vrtićkun decu, igrokazi i slikovnice.  

Umirovljena učiteljica Dragica Stanić puno je ovega materijala ki je danas 
va knjige objavljen, koristila i kroz duga leta ka je delala va kastafskoj škole, 
a i z vrtićkun decun. Spametit ćete se, pred nekoliko let Dragica Stanić i 

Još jedna značajna kastavska knjiga

Dragica Stanić, neumorna čuvarica čakavske besedi
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Nakladnik oveh knjig je kastafska udruga Čakavski senjali, čigova je 
Dragica Stanić i predsjednica. Udruga je osnovana 2016. leta s ciljen 
promocije, očuvanja i zaštite nacionalnega i kulturnega identiteta na 
područje kulturno-umjetničkega stvaralaštva, javnega života, odgoja 
i obrazovanja. Nažalost, korona nan je sen malo poremetila živjenje, 
pa ni predstavjanje knjige ko je održano va kastafskoj Gradskoj vijeć-
nice ni moglo bit baš onakovo kako smo navajni, aš verujemo da bi 
čuda Kastafci prišlo pozdravit i čestitat Dragice Stanić ka kroz sa ova 
leta s tako puno truda vadi našu decu i čuva domaći zajik. 

Kako je na predstavjanje knjige rekla Dragica Stanić: „Neka se ove 
štorije prenašaju i daje, doma, od domi, va škole i bilo kade!“, i dodala „Jer 
narod bez predaje lako se predaje„ i citat Joze Vrkića: „U nama ne kola samo 
krv, nego i duh naših zaboravljenih predaka. Ne smije se kratiti mladima da 
upoznaju duhovnu baštinu naših predaka, koju oni usmenim predajama pre-
davahu novim naraštajima.“ No, dok je ovakveh učiteljic, tu je i nada 
da će se naša predaja i baština čuvat i prenašat mlajen generacijan, 
va familije, va školah, da će ovu narodnu bogatiju navadit koristit i 
turistički vodiči, da će poslužit i  znanstvenikon, dijalektologon, et-
nografon, dramsken pedagogon, sen učiteljon, sen nan.

Danas vadit čakavštinu ni lahko – pisaneh izvori je relativno malo, 
govori su drugačiji od sela do sela, kot i naglaski i besede, a živi zajik 
saki se dan menja. Kroz duga stoleća puno je besed zgubjeno, a pisat 
na čakavštine još je i teže, aš je, ne samo kastafska, nego i druga ča-
kavština, nekako vavek više bila narodni govor, a ne „učeni“, pisani 
zajik. Znaju to i naše učiteljice, Dragica Stanić i Cvjetana Miletić –da 
danaska ni dosta zajik govorit, trebe ga i zapisat, aš se zajik z vreme-
non menja, a bez zapisa će z vremenon i nestat. I baš zato su ovakove 
knjigi još vredneje, i zato je va njih utkano još više truda i jubavi pra-
ma domaćemu zajiku i našemu kraju, semu onemu ča je od nas storilo 
ovo ča smo danaska.  

S promocije knjige u kastavskoj Gradskoj vijećnici

Dragica Stanić, Matej Mostarac i Cvjetana Miletić

G. Kovačević je rođen 08. 11. 1933. u selu Brusik, Pakrac. Osnov-
nu školu nije završio u rodnome mjestu, jer je kao trinaestogodiš-
njak ostao bez oca Nikole. Majka Ana morala se sama skrbiti o svoja  
dva sina i tri kćeri. Nažalost situacija je razdvojila obitelj i sinovi su 
krenuli u vojne škole,  Svetozara sudbina dovodi u Rijeku, gdje  za-
vršava školu, a nakon toga, prepušten sam sebi izučava  zanat tra-
sera. Ubrzo se zapošljava, seli iz jedne podstanarske sobe u drugu, 
naporno radi, istovremeno teži napretku, upisuje i završava školu za 
tehničara i zapošljava se u „3. maju“.  Svojim marljivim radom  na-
preduje  i postaje poslovođa Tehničkog ureda „3. maja“. To mu daje 
daljnji poticaj za napredovanjem, te upisuje Fakultet organizacije 
rada u Ljubljani, kojeg uspješno završava i stječe  zvanje inženjera 
organizacije rada. G. Kovačević je i dalje bio uporan, željan novih 
znanja, upisuje Ekonomski fakultet u Rijeci kojega uspješno zavr-
šava i stječe zvanje diplomiranog inženjera ekonomije. Iako su mu 
ponuđeni poslovi u više firmi on ostaje vjeran „3. maju“. Napravio 
je samo jedan kratki  predah od „3. maja“ obnašajući dužnost  pred-
sjednika Vijeća udruženog rada i zamjenika predsjednika općine 
Rijeka u jednom mandatu. Nakon toga ponovo se vraća svom „3. 
maju“ na radnom mjestu rukovoditelja OUR-a za crnu metalurgiju, 
gdje ostaje do umirovljenja.

Veliki dio svog živoga g. Kovačević posvećuje Udruzi umirov-
ljenika Kastav, već  na prvom zajedničkom sastanku Izvršnog i 
Nadzornog odbora Kluba umirovljenika Kastav  održanog l1. 03. 
1997.g.  g. Kovačević je izabran za predsjednika Nadzornog odbo-
ra. Na Skupštini Kluba održanoj 12. siječnja 1998.g.  osnovana je 
Udruga umirovljenika i starijih osoba Kastav, a u Popisu 10 osnivača 
Udruge našao se i g. Kovačević. Dugi niz godina obavljao je dužnost 
predsjednika Nadzornog odbora Udruge, bio član Izvršnog odbora 
i povjerenik za područje Trinajstića u kojima je sa svojom obitelji  
živio. G. Kovačević je kao član tima bio uključen u izradi i realizaciji 
niza projekata Udruge. Jedan od tih  projekata bio je uređenje šetni-
ca u šumi „Lužina i Loza“, za čiji projekt je udruga dobila vrijednu 
donaciju od SAD-a, zatim projekt “Pomoć bolesnim, nemoćnim i 
nepokretnim osobama”;  projekt “Unapređenje kvalitete življenja i 
očuvanja  zdravlja osoba treće životne dobi” koji i danas traju.

Teško je zamisliti da g. Kovačevića više nećemo susretati u Udru-
zi, da više neće s nama sjediti na sjednicama Izvršnog odbora, da 
više neće aktivno sudjelovati u našim raspravama. Otišao je iz naše 
sredine iznenada i tiho.  Trajan spomen njegove prisutnosti ostat će 
u našim srcima i mislima.

Zbog svega što je učinio za Udrugu hvala mu i slava.

Dana 24. ožujka  
2021. g.  u osamdeset 
osmoj godini preminuo 
je g. Svetozar Kovačević, 
jedan od suosnivača 
udruge umirovljenika i 
starijih osoba kastav

Važna karika kastavske  
Udruge umirovljenika

Svetozar Kovačević
(1933-2021)

IN MEMORIAM

25TRAVANJ 2021.



26 GLAS KASTAVSKI | List Grada Kastva

Lanjski Pust finil je taman malo 
pre koroni i misleli smo kako 
smo se dosta namunjesali, pa 
ćemo teh par šeteman lockdowna 

lahko zdurat… Od par šeteman prišlo je 
celo leto, pa ovoletnji Pust komać da mo-
remo zvat „najnemejo vreme va lete“, po-
gotovo kad se usporedi z „pandemijsken 
vremenon“. Uglavnon, ovoletnji Pust bil je 
se samo ne onakov na kakovega smo navajni 
– okupljanja ni smelo bit, pa ni bilo ni tan-
ci, ni onega munjesanja (ni ni čudo, kad su 
oštarije bile zaprte)… Ma, kako si znamo 
da je „boje da se zatare selo nego užanci“, 
kastavski pusni odbori storili su svojo delo, 
korone za inat. Na koncu, neki je moral bit 
kriv za se ono ča nan se je pasaneh leto dan 
dogajalo.

Imena kastavskeh pusti sakemu će, bez 
puno mislet, s tun jenun besedun jasno reć 
kakovo nan je pasano leto bilo – pust pul 
Rubeš zval se je Nesrećko, pul Spinčić je bil 
Znopak, pul Trinajstić No-pak, a pul Jurčić 
(jeno velo) Sralo… Bilo bi previše si ti pusti 
(i judi) stavit na jeno mesto, pa je Antonja, a 

Kastavski pusni odbori storili su svojo delo, korone za inat

Veljka Spinčić-RajkoPiše

IMENA PUSTI SAKEMU ĆE, 
BEZ PUNO MISLET,  
JASNO REĆ KAKOVO NAN 
JE PASANO LETO BILO  
– PUST PUL RUBEŠ ZVAL  
SE JE NESREĆKO, PUL 
SPINČIĆ JE BIL ZNOPAK,  
PUL TRINAJSTIĆ NO-PAK,  
A PUL JURČIĆ  
(JENO VELO) SRALO…

događanja

i Pusna sreda, ovo leto pasala razdeljena 
po seleh - saki je svojga pusta zdignul i 
otpravil va svojen sele, a Grad je ostal 
bez pusnega gradonačelnika. 

Va Pusnen odbore Rubeši, na keh je bil 
red da o Puste preuzmu vlast, komentirali 
su to ovako:

Ste videli kako nan ovo leto niš ne vredi
Namesto da smo kjuč od Grada dobili i 

o puste gradsku kasu praznili mi moramo 
Pusta po skriveć zdigat i distancu od 2 m 
držat!

Ma užancu trebe storit i verovat da će 
kletu boje bit!

Sada ćemo van predstavit našega Pusta 
i NE kot inače hvalit, nego ga KRITIKAT  
na sa usta!

Od lanjske Prve sredi do sada ni se do-
godilo baš niš lepega, ni dobrega!

Pusni judi, kako pul Rubeš, tako i pul 
Jurčić, Spinčić i Trinajstić, složili su se da 
su Pusti krivi za se lanjske nevoje – od za-
prteh oštarij do lošeh frizuri, i zato ča ni 
zaspraven bilo ni Mihoji, ni Bele nedeji, 
ni pravega Kastafskega kulturnega leta, a 

Pusna gradonačelnica ostala je od lane

Trinajstići su imeli No-pakZnopak pul Spinčić
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Kastavski pusni odbori storili su svojo delo, korone za inat
ni Spinčićeve muzike po seleh, ni praveh 
maškar ni maškaranega rally-a…

Morda nisu imeli ni gradonačelnika 
ni vlast va Grade, ma su pul Rubeš zato 
imeli svoju Zlatnu broskvu, po našen 
skromnen mišljenje, zaspraven zasluže-
nu. Dobil ju je Srećko Lukić zvani Pu-
kić za „najfriža jaja va Kastafšćine“, ka su se 
zračila po bure i juge, celega lanjskega pusta, 
a i duje. Ako još znate kako je Pukić lane 
bil maškaran (z maškarun više otkriven 
nego pokriven), se će van bit bistro… I 
tako su na Rubešovoj ravne, po užance, 
Pustu Nesrećkotu sudili i presudili, i na-
zadnjen ga i važgali. 

Da ne povedamo opet za ča je se bil 
kriv (tr si znamo kako nan je), ni puno 
drugačije Pust pasal ni pul Jurčić. Njih 
Sralo, mej sen drugen, kriv je još i zato 
ča ovo leto Pusni judi od Jurčić nisu pa-
rićali svoje prave pusne štorije – kako su 
i mogli, kad su se radi koroni si doma 
držali i tako skrili saku nemotariju ku su 
kroz pasano leto storili. Ma je Sralo seje-
no na pale sred sela svoje odvisel i finil 

va dim i oganj – a zač se je Sralo zval, valda 
nikemu ne treba povedat – kad je se okol nas 
jeno velo s… 

Pusni odbor Spinčići ima pak svoju užan-
cu – kako su nan rekli, imaju malo boji advo-
kati, pa njih Pust za kletu živ ostane. Ovo leto 
svojga su Pusta nazvali Znopak. Zač?! Ča 
rabi povedet, pitali su nas. „Pasano leto bilo je 
sakakovo, ma ni bilo normalno, a ni početak ove-
ga ni bog zna kakov... pandemija je, jušto kad je 
pust finil, seh skupa zaprla va kuću... propusnica je 
rabila za poć od Spinčić do Jušić... oštarije su nan 
zaprli i još nas ne puste nutra... potres je zrušil pol 
glavnega grada i one sirote jude va Banovine stiral 
z ognjišća... celi svet je ponemel... znopak... se sku-

pa znopak! Zato se naš pust tako i zove, a zato, 
kako mu ime govori, tako i - visi! Pusta je bilo i 
bit će ga!“ govore pul Spinčić i najavljuju, ako 
idući pust dočekamo va malo bojoj situacije, 
još jedan Memorijalni balinjera spust, a pa-
rićuju se i za izdavanje knjižice „Spinčićeve 
pusne užanci“.

Va njihoj najbližoj susešćine, i Pusni odbor 
Trinajstići slično je mislel – samo ča su svoj-
mu Pustu ime dali va nekoj, čini nan se, kot 
da bi kineskoj varijante, pa se je zval No-Pak. 
Za sen drugen ča nan je sen skrivil, No-Pak 
njin je ovo leto i Ribarsku feštu pokvaril, sran 
da ga more bit, ma zgorel sejeno ni, aš da to 
ni njiha užanca.

I tako je celi pust bil nekako stišnjen, manji 
i tiši lego smo navajni, ali zvonci su nazadnjen 
ipak morali zakampanat, pa su na Pusni pon-
dejak Halubajski zvončari za semi epidemio-
loškemi merami užancu storili – va grupah po 
25 njih, z razmakon, ma zvonci su se z Grada 
sejeno čuli…

Sada nan sen leh ostaje nadat se da ćemo se 
kletu se vrnut na staro, i da će pust 2022. bit 
veći, glasneji i veseleji, kako se i pristoji.

Antonjski rog
Bil je ovo prvi Pust pokle puno let, 

bez našega Edota Poropata, meštra 
od kastafskega antonjskega roga, ki 
nas je napustil krajen pasanega leta. 
Drevna navadba zvuka roga oživje-
na je od kad se va Kastave organizira 
Antonja, i sa pasana leta Pust je po-
čel kad je Edotov rog z Grada zatulil. 
Neka svet zna kad va Kastafšćine Pust 
pošne! Već lane su va Antonjski rog 
po prvi put zapuhale najmlaje gene-
racije familije Poropat, Edotovi vnuki 
Andre i Frano, ki tako čuvaju i užancu 
i spomen na nonota kega pusni judi 
Kastafšćine sigurno neće pozabit. 

Halubjani va grade

Halubjani va grade

Pusni dani vavek dragi

Vnuki od dragega Edota

Sralo j` platil za se pul Jurčić

Niš bez muziki

Nesrećko gori



Marta Despotović je Kastavka 2020. godine. 
Mladu volonterku i studenticu medicine 
svojim su glasovima izabrali sami Kastavci 
putem „elektronskih izbora“ na gradskim 

službenim stranicama. Simbolički, Martina titula idealan 
je pogled na potresnu pandemijsku godinu iza nas. Iako 
će na prvi pogled djelovati kao da su je obilježile nedaće 
i nesreće, od epidemije COVID-19 do razornih potresa, 
zapravo ju je obilježila ljudska dobrota, toplina i požr-
tvovnost. Umjesto karantene, otuđenosti i samoće, pamtit 
ćemo ljude poput Marte koji su širili pomoć i razumije-
vanje za svoje sugrađane, pa i sve druge kojima je to bilo 
potrebno. 

Studentica medicine ponijela je naslov Kastavke mjeseca 
travnja, u kojem je svoje vrijeme darovala kako bi Kastavke 
i Kastavke pomogla „izvući“ iz karantene. No, Marti je  vo-
lontiranje dio svakodnevnog života već dugo, dugo vreme-
na... Svoje vrijeme poklanjala je zajednici kao članica Savjeta 
mladih Grada Kastva, spasilac na plažama, kao dio vrijedne 
ekipe Crvenog križa, ali i kao stipendistica grada dajući svoj 
doprinos u održavanju brojnih sportskih i kulturnih manife-
stacija.

- Oduvijek sam bila osoba koja je voljela pomagati dru-

gima, kroz školu je to bila pomoć oko učenja i zadaća ra-
zrednim kolegama, a s vremenom se to proširilo i na druge 
oblike volontiranja. Pa i poziv koji sam izabrala, medicina, 
upravo je u skladu s tom željom da svoje vrijeme i znanje 
iskoristim pomažući ljudima, jer to me doista ispunjava, 
kazala je Despotović nakon osvajanja prve titule.

Za vrijeme pandemije i „lockdowna“ sudjelovala je u do-
stavi hrane, namirnica i lijekova najugroženijim građanima. 
Oni koji nisu imali nikoga kome se mogu obratiti za po-
moć, tada su imali – Martu. Ne samo za namirnice i lijeko-
ve, već i za razgovor, tu „hranu za dušu“ koja ponekad liječi 
uspješnije od tableta. Jer topla riječ često znači i više nego 
topao obrok. Ne čudi stoga da su zahvalni Kastavci Martinu 
požrtvovnost nagradili te je proglasili Kastavkom godine 
za pandemijsku 2020. 

- Ugodno me to iznenadilo, nisam uopće očekivala toliku 
podršku ljudi i iskreno sam zahvalna svima koji su podržali 
moj trud i rad. Volim biti u kontaktu s ljudima, a aktivnosti 
koje imam u Kastvu mi to omogućuju. Mislim da su me one 
i izgradile kao osobu. Iz svakog tog iskustva se može nešto 
naučiti i svakoj mladoj osobi bih preporučila da se pridruže 
nekoj volonterskoj aktivnosti. Ta želja za pomaganjem me 
privukla i medicini. Za mene je medicina poziv, najviše me 

Vrijedna studentica 
koja slobodno vrijeme 

daruje zajednici

MARTA DESPOTOVIĆ IZABRANA JE ZA KASTAVKU 2020. GODINE

Davor ŽIC
Piše

Miro Bakica Zlatarić Eduard Poropat

prosinac 2020. siječanj 2021.KASTAVCI MJESECA

Akcija dodjeljivanja titule 
Kastavca mjeseca nastavila 
se i u 2021. godini, a prva 
se objava razlikovala od svih 
dosadašnjih. Eduard Poropat 
preminuo je nekoliko mjese-
ci pred početak ove godine. 
No, punih 50 godina svaka 

Za Kastavca prosinca 2020. izabran je 
Miro Bakica Zlatarić. Njegov doprinos za-
jednici bio je također volonterski. No, svoje 
vrijeme nije poklonio samo Kastavcima, 
već se pridružio brojnim ljudima velikog 
srca koji su pohrlili u pomoć građanima 
teško stradalih gradova u potresu. Kazao je 
kako ga je motiviralo iskustvo iz Gunje, za 

vrijeme poplave. Tamo ima obitelj i imovinu, a dirnu-
lo ga je kada su se brojni ljudi uključili kako bi pomogli 
mještanima tog područja

- To je siromašan kraj, trebala im je pomoć. Tako je 
krenula ideja da se pokuša skupiti nešto, a odaziv je bio 
fantastičan. Sve je bilo spontano. Napisao sam objavu u 
dvije grupe, za pola sata su počeli dolaziti ljudi. Bili su 
to predivni, krasni ljudi iz Kastva, došli su instinktivno, 
rekao je Zlatarić.

Trebalo mu je svega par sati da se organizira i krene 
put Petrinje i okolnih sela...

- Prvi doživljaj bile su suze ljudi, smijeh kad im daš 
prvu čašu vode u 24 sata. Njima je bilo teško, nama je 
bilo teško gledati njihovu patnju, ali to nam je dalo ener-
gije i goriva za ići dalje. Najteže je bilo vidjeti ljude koji 
su u deset sekundi ostali bez svega što su gradili cijeli 
život, a ne mogu se odvojiti od ruševina. To se jednog 
dana može dogoditi i nama, sigurno bi nam bilo drago 
da nam netko dođe u pomoć. Dobro se dobrim vraća, 
zaključio je Zlatarić.

kastavka
godine
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je privuklo to da svoje vrijeme i znanje ulažeš za pomoć ljudi-
ma, kazala je Marta nakon osvajanja nagrade za Kastavku go-
dine. Njenim proglašenjem, sada je „izjednačen“ broj muška-
raca i žena koji su je osvajali od uvođenja 2015. godine. Prvi 
dobitnik bio je glazbenik i humanitarac Andy Cech, uslijedila 

Nisam uopće očekivala toliku podršku ljudi i iskreno sam zahvalna svima  
koji su podržali moj trud i rad, ističe Marta Despotović

je odgojiteljica Sanda Šogolj, a 2017. godine posthumno 
ju je dobio Dubravko Dukić Gule, dobri duh grada. Po-
žrtvovni radnik Čistoće Ćenan Beljulji Keno nagrađen 
je 2018. godine, a lani je titula pripala humanitarki Jasni 
Vrhovac.

KASTAVCI GODINE
2015. Andy Cech  
– glazbenik i humanitarac

2016. Sanda Šogolj  
– odgojiteljica

2017. Dubravko Dukić Gule  
– pusni čovek

2018. Ćenan Beljulji Keno  
– radnik Čistoće

2019. Jasna Vrhovac  
- humanitarka

2020. Marta Despotović  
– volonterka, studentica medicine

Josip Vrlić

veljača 2021.

Nakon Pusta, slavljen je – sport. Tako je 
titulu Kastavca mjeseca veljače ponio vater-
polist zagrebačke Mladosti Josip Vrlić. Spor-
taš koji je ponikao u riječkom Primorju dao 
je presudni gol kojim je osiguran nastup hr-
vatske vaterpolske reprezentacije na Olim-
pijskim igrama u Tokiju. To je doprinijelo i 
činjenici da je početkom godine proglašen 

je Antonja počela njegovih pu-
hanjem u rog. Ove neobične 
godine to se po prvi puta nije 
dogodilo, ali tradicija je na-
stavljena zahvaljujući njegovoj 
obitelji i unucima. 

- Otkad je sveta i veka na 
Kastafštine za Antonju zatuli 
Antonjski rog. Vavek na an-
tonjsko jutro naš Edo je tulil 
va svoj rog dok nisu si susedi 
prišli vanka. I onda smo znali 
da je počela pusna nemotarija. 
Od ove kuće se vavek kretalo i 
ovde se vavek rado prihajalo, 
aš on je bil čovek ki ni puno 
govoril, ali bi vavek neš zmislil. 
Verujen da, ako nas od nekuda 
gleda, da je zadovojan, kazao 
je Robert Mavar. 

najboljim hrvatskim vaterpolistom za proteklu godinu. 
- Moji vaterpolski počeci vezani su uz Vaterpolo klub 

Primorje. Svaki dan išao sam iz Kastva autobusom na Kan-
tridu, presjedao linije da mogu trenirati sport u koji sam se 
zaljubio. Uz Kastav me vežu uspomene iz mladih dana, a 
kasnije je to povratak i odlazak na Belu nedeju, kaže „Hrid 
s Kvarnera“, kako su 198 centimetara visokog i 120 kilome-
tara teškog vaterpolista zvali u španjolskim medijima.

Vrlić je smatran i najjačim vaterpolistom na svijetu, a za-
hvaljujući svojim rezultatima, zaslužio je i Nagradu Grada 
Kastva za 2021. godinu koja će se uručiti u lipnju povodom 
obilježavanja Dana grada.

- Zabiti pobjednički gol u kvalifikacijama za Olimpijske 
igre poseban je osjećaj. Utakmica je završila neriješeno, 
pucali su se peterci... Pucalo se petnaest penala dok taj za-
dnji nije odlučio. Planovi? Želim ostvariti što bolji rezultat 
u Tokiju. Nadam se medalji, ako to bude najsjajnija, nitko 
neće biti sretniji od mene. Nakon toga planiram karijeru 
završiti negdje čim bliže kući i veselim se povratku u Rijeku 
i Kastav, rekao je Vrlić. 

KASTAVCI MJESECA

Marta Despotović i gradonačelnik Matej Mostarac
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“artDENTAL”, centar dentalne medici-
ne za estetsku stomatologiju i implantolo-
giju, posluje od 2012. godine, a nalazi se na 
adresi Tometići 1/d na Kastvu (uz stanicu 
tehničkog pregleda).

U svojoj ponudi nudi kompletnu sto-
matološku uslugu na jednom mjestu: od 
dijagnostike s CT-om, konzervativne, den-
talne protetike, estetske kirurgije i implan-
tologije.

Tijekom svih ovih godina uspješnog 
poslovanja, uglavnom nepromijenjeni tim 
klinike artDENTAL, uljepšao je mnoge 
osmjehe, kako domaćem stanovništvu, 
tako i strancima koji dolaze, u najvećem 
broju iz Italije. Sve to ne bi bilo tako, da ne 
postoji kvaliteta usluge, dobra organizaci-
ja i složan tim. Na čelu tima artDENTAL 
su supružnici: dr.dent.med. Nina Varljen 
Nikolić i specijalist oralne kirurgije dr.
dent.med. Marko Nikolić.

Za istaknuti je da uz iznimno profesiona-
lan i educiran cjelokupni tim,  artDENTAL 

ima i vlastiti kirurški tim, kojeg vodi spe-
cijalist oralne kirurgije dr.dent.med Marko 
Nikolić. Stručnjak koji iza sebe ima veliki 
niz vrhunskih operativnih intervencija iz 
područja oralne kirurgije i implantologije. 
Kirurški dio odrađuje se na drugoj lokaciji 
tvrtke, u Opatiji.

I u ovim izazovnim vremenima, dok 
traje pandemija artDENTAL opstaje, raste 
i napreduje. Najveći broj pacijenata dolazi 
putem preporuke zadovoljnih pacijenata, 
što je iznimno važno i potvrda je kvalitete 
i prepoznatljivosti tvrtke u lokalnoj zajed-
nici, ali i među pacijentima koji dolaze iz 
ostalih zemalja.

Pacijenti se sve više odlučuju na ugra-
dnju implantata, radi poboljšanja kvalitete 
života, ali i radi estetskih razloga. U radu 
se koriste samo certificirani implantati, 
vrhunske kvalitete. Ugradnju implantata 
vrši specijalist oralne kirurgije. 

Najvažnije je još jednom istaknuti, da se 
rad klinike bazira na dobroj dijagnostici, u 

Rad klinike bazira 
se na dobroj 

dijagnostici, u koju 
su uložena značajna 

sredstva, bez čega 
današnja moderna 

stomatologija ne 
može funkcionirati

Uzimajući u obzir lokalne potre-
be i specifičnosti zajednice, na-
stoji se prema mogućnostima 

doprinijeti društvu u kojem se posluje 
i to uključivanjem u humanitarne akti-
vnosti, doprinos smanjenu zagađenja i 
onečišćenja okoliša, i to eliminacijom pla-
stike i korištenjem eco-friendly materijala u 
svakodnevnoj upotrebi. 

Eco-friendly

poduzetnici

PREDSTAVLJAMO KASTAVSKE PODUZETNIKE

„artDENTAL“ raste 
unatoč pandemiji

koju su uložena značajna sredstva, bez čega 
današnja moderna stomatologija ne može 
funkcionirati.

Posebno se njeguje individualan pristup 
svakom pacijentu, uz plan terapije koji odgo-
vara mogućnostima i željama svakog pojedi-
nog pacijenta. 

Pacijenti klinike nisu samo odrasle osobe; u 
artDENTALU, stomatolozi se brinu i o malim 
pacijentima, u suradnji s roditeljima, kako bi 
se stvorio pozitivan dojam prema ordinaciji.

Sve pacijente očekuju isključivo provjerene 
metode liječenja i najviša kvaliteta materijala, 
kako bi se osiguralo maksimalno zadovoljstvo, 
udobnost i sigurnost. U klinici se primjenjuju 
sve propisane sigurnosne mjere i protokole 
što smo činili i uvijek prije u svom radu.

Klinika artDENTAL u Kastvu posluje od 2012.

Nina Varljen Nikolić i Marko Nikolić

Vrijedan tim  
art DENTALA
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U organizaciji TZ-a Kastva održana je prva u nizu šetnji 
Malikovim putima, dijelu kastavske šume Loza, koja je 
uređenai namijenjena prvenstveno najmlađima.

Okupljanje po predivnom, sunčanom vremenu održano je na 
platou iza Crekvine. Malikovi puti na devet panoa postavljenih 
duž Eko staze Loza prezentiraju »Štoriju o Šparožnoj jami«, u 
kojoj se upoznaje Malika, dobrog duha kastavskih šuma prisut-
nog u mnogim legendama Kastavštine. Prema kastavskoj predaji 
Malik je dobri šumski duh, oni trče po šumskim putićima, a spo-
minje se i u knjizi Ive Jardasa »Kastavština«, koji pripovijeda o 
Maliku s crvenom kapicom koji živi u kastavskoj šumi. 

Konkretna priča rad je dječje grupe Čakavčići pod vodstvom 

Snijeg u travnju nije opjevan kao onaj u svibnja zato što nije toliko rijetka pojava 
ali nije ni toliko česta da ga ne bismo zabilježili. Prvi radni dan nakon Uskrsa, 
6. travnja, snijeg je zabijelio i Kastav. Iako je padao samo pola dana, ljubiteljima 

dobre fotografije i dokumentiranja kastavske svakodnevice i to je bilo dovoljno pa je i 
ovaj prizor Fortice pod travanjskim snježnim pokrivačem snimio Dean Jurčić.

Uskrsna razglednica Kastva

Već drugu godinu imali smo Uskrs uz stroge epidemij-
ske mjere stoga je malo blagdanske čarolije donijelo 
veliko, šareno jaje na Fortici. 

“Kako bi dočarali uskrsnu atmosferu Kastavcima i posjeti-
teljima Kastva u vrijeme kada okupljanja nisu poželjna, a niti 
dozvoljena, odlučili smo napraviti „instalaciju“, i to vlastitim 
snagama”, rekao je Saša Brusić, voditelj TZ-a Kastva.

Kastavski umjetnik, Zoran Drnjević „Elmagias“, 
poznat po čarobnim rukama kojima može napraviti 
sve što mašta zamisli, napravio je pisanicu visine dva 
metra, i tri manje visine 50 centimetara.

Veliku pisanicu oslikao je Edi Gustin, akademski 
slikar, dok su tri manje uredile mlade snage, skupina 
„Pandice“ kastavskog dječjeg vrtića „Vladimir Na-
zor“.

Pisanice s motivom Kastva i veselim dječjim crte-
žima krasile su Forticu cijeli tjedan uoči blagdana, a 
mnogi su na Fortici napravili originalnu uskrsnu če-
stitku, pa su fotografije kastavskih pisanica putovale 
po cijelom svijetu preko društvenih mreža i ostalih 
digitalnih kanala.

PISANICA S MOTIVIMA KASTVA ZA BLAGDANSKU ČAROLIJU NA FORTICI

Za prvu kastavsku 
pisanicu zaslužni  
su Zoran Drnjević  

i Edi Gustin  
te mali vrtićari  

iz „Pandica“

Snijeg u travnju

PROVIRANA ŠETNICA „MALIKOVI PUTI“

Najmlađi uživali  
u edukativnoj šetnji

Oslikano jaje oduševilo posjetitelje

Fortica u bijelom

Vodič Radovan Brnelić

Mali vrijedni slikari iz Pandica

mentorica Dragice Stanić, Maje Šikić i Dubravke Uroda, nastala u 
OŠ »Milan Brozović Kastav.

– Ovo je tek prva faza uređenja, a ove će godine Malikovi puti 
biti dodatno uređeni uz pomoć Grada Kastva. Drago nam je da je 
prepoznata vrijednost ovog projekta koji obogaćuje našu turistič-
ku ponudu prezentirajući djelić nematerijalne povijesne baštine 
Kastavštine kroz ekološku priču namijenjenu generacijama koje 
dolaze, ističe Saša Brusić, voditelj ureda TZ Kastav.
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Sport na „četiri kotača“ ove 
je godine svoju prvu sta-
nicu imao u – „gradu na 
brege“. Poveznica između 

Kastva i automobilističkog sporta je 
agilni ASK Kastavac, klub koji godi-
nama na Grobniku organizira jednu 
od najbolje ocijenjenih utrka ne 
samo u Hrvatskoj, već i u međuna-
rodnoj konkurenciji. Zahvaljujući 
toj vezi, u Kastvu je najavljena ovo-
godišnja sezona Prvenstva Republi-
ke Hrvatske na kružnim stazama.

Upravo su utrke na kružnim sta-
zama u nas posljednjih godinu dana 
doživjele svojevrsni preporod. Po-
većan je broj vozača, stigli smo do 
46 sudionika, a uz jedini domaći na-
stup na Automotodromu Grobnik, 
za bodove hrvatskog prvenstva vo-
zilo se i na znanim europskim staza-
ma Slovakia ring i Hungaroring. Sve 
je to bilo u godini pandemije, kada 
je puno toga otkazivano, a mi smo 
razumijevanjem prijatelja, kalendar 
obogatili nastupom prvo u Slovač-
koj, a potom i Mađarskoj, kazao 
je Kastavac Dean Grbac, sportski 
direktor HAKS-a za auto utrke na 
kružnim stazama.

Najavio je još sadržajniju sezonu 
kružnih utrka s udvostručenim bro-
jem natjecanja, kao i dvostruko više 
inozemnih nastupa. Sezona starta 

sredinom travnja na mađarskoj stazi For-
mule 1 – Hungaroring, svakog mjeseca do 
rujna odvozit će se po jedna utrka na atrak-
tivnih stazama. Slijedit će utrka u Austriji 
na stazi RedBull Ring, nakon čega će Au-
tomotodrom Grobnik biti domaćin dvije 
utrke. Pretposljednja utrka odvozit će se 

U Kastvu najavljena  
sezona Prvenstva Hrvatske  
na kružnim stazama

SPORT NA ČETIRI KOTAČA ODUPIRE SE PANDEMIJI

Davor Žic
Piše

Poveznica između Kastva i automobilističkog 
sporta je agilni ASK Kastavac, klub koji na Grobniku 
organizira jednu od najbolje ocijenjenih utrka

u Slovačkoj na kultnom Slovakia Ringu, a 
finale sezone bit će na češkoj stazi Brno. 

Utrke će pratiti i televizijski prijenosi, 
koje je prošle godine, kako je kazao pred-
sjednik Hrvatskog auto i karting saveza 
Davorin Štetner, pratilo gotovo sto tisuća 
gledatelja. Štetner je dodao kako „veliki 
ulog u unapređivanju kvalitete kružnih 
utrka stiže iz redova domicilnog ASK Ka-
stavac, nositelja organizacije vrhunskih 
utrka na Grobniku, posebno velikim zala-
ganjem sportskog direktora Deana Grpca i 
predsjednika kluba Gorana Saftića“.

- Dobar glas brzo se pronosi, pa tako i 
ovaj vezan za automobilistički sport po ko-
jem je naša sredina prepoznata na doma-
ćem i inozemnom terenu. Nastojat ćemo 
biti dobri domaćini i još bolji partneri 
u realizaciji obuhvatnog programa kako 
HAKS-a, tako i našeg Auto sportskog klu-
ba Kastavac, kazao je gradonačelnik Ka-
stva Matej Mostarac tom prigodom. 

Veliki interes medija na konferenciji za novinare u Kastvu

Stefani Mogorović, najmlađa vozačica, 
i Matej Mostarac
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Sportsko-rekreacijski 
centar uskoro u funkciji 

U TIJEKU OPREMANJE OBJEKTA

Tenisači TK Kastav - Rudno

sport

Privode se kraju radovi na 
opremanju novog Sport-
sko-rekreacijskog centra 
koji će biti u funkciji do 

ljeta. To jedva čekaju brojni kastavski 
sportaši nadajući se da će do tada biti 

ublažene epidemiološke mjere izazvane 
pandemijom koronavirusa koje su veći-
nu sportova stavile „na čekanje“.

Realizacijom ovog projekta rješava se 
jedan od najvažnijih problema u sportu 
na području Grada Kastva – nedostatak 

prostora za funkcioniranje rada brojnih 
udruga, prvenstveno boćarskih klubova. 
Jedan od ciljeva je i povećanje broja ko-
risnika s obzirom na poboljšanje uvjeta 
bavljenja boćanjem te se očekuje da će se 
pridonijeti i popularizaciji ovoga sporta 
među građanima, neovisno o dobi i spolu. 

Osim boćara prostor Sportsko-rekrea-
cijskog centra Kastav (1. kat – ured i dvije 
multifunkcionalne dvorane s mogućno-
šću spajanja u jednu) koristit će i šahovski 
klub ali i još najmanje tri sportske udruge. 
Novi centar prilagođen je i osobama s in-
validitetom.

Novi objekt u sportskoj zoni Dvorana sportsko-rekreacijskog centra

TENISKI KLUB KASTAV

Kastavski tenisači  
otvorili sezonu  
izvanrednim rezultatima

Mladi kastavski tenisači 
uspješno su otvorili novu se-
zonu. Članovi Teniskog kluba 
Kastav na prvom u seriji turni-
ra do 12 godina Hrvatskog te-
niskog saveza, održanom kra-
jem ožujka u organizaciji TK 
Kvarner u Marčeljevoj Dragi, 
ostvarili su sjajne rezultate.

U pojedinačnoj kategoriji 
turnir je osvojio Dario Zori-
ca, a drugo mjesto osvojio je 
njegov klupski kolega iz TK 
Kastav Diego Martinović. Njih 
dvojica u polufinalu su pobije-
dili članove kastavskog kluba 
Renea Bertosa i Mateja Dra-
gičevića, dok su u četvrtfinalu 
igrali i Josip Knežević i Manuel 

Matešić. Drugim riječima, među osam naj-
boljih igrača na turniru, plasiralo se čak šest 
članova Teniskog kluba Kastav.

Osim u pojedinačnoj konkurenciji, mladi 
kastavski tenisači uspješni su bili i u parovi-
ma. Rene Bertos i Diego Martinović zajedno 
su osvojili prvo mjesto na turniru. Nisu zao-
stajale niti djevojke. Nika Maravić u bonus 
turniru zauzela je drugo mjesto. 

Odličnim rezultatima na prvom ovosezon-
skom turniru, članovi TK Kastav opravdali 
su svoje visoke pozicije na rang-listi Hrvat-
skog teniskog saveza za dječake do 12 godi-
na starosti. Među deset najboljih, čak su tro-
jica članovi kastavskog kluba. Dario Zorica 
je na drugoj poziciji, Diego Martinović na 
četvrtoj, a Rene Bertos na šestoj. Još trojica 
članova kluba smjestili su se u prvih pedeset 
hrvatskih mladih tenisača: Josip Knežević 

na 18. mjestu, Matej Dragičević na 21. mje-
stu, a Manuel Matešić na 46. poziciji. Time 
je TK Kastav postao klub s najvećim brojem 
članova među pedeset najboljih tenisača u 
Hrvatskoj.

Velika očekivanja hrvatska teniska javnost 
ima i od članica kastavskog kluba. Nika Mara-
vić je 20. u kategoriji djevojčica do 12 godina, 
a Nika Mesarić i Mia Hero natječu se u kate-
goriji do 14 godina. 

 Davor ŽIC
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Lokalni izbori, odnosno oni 
na kojima se biraju gradska i 
općinska vijeća, gradonačel-
nici i načelnici te članovi žu-

panijskih skupština i župani, održat će 
se u cijeloj Hrvatskoj, pa tako i u gradu 
Kastvu, u nedjelju 16. svibnja. Izbori za 
gradonačelnika i župana mogu imati i 
drugi krug, ako nitko od kandidata tada 
ne osvoji više od 50 posto glasova bira-
ča izašlih na izbore, čiji su listići valjano 

vijećnici, „preseljeno“ u Dom bra-
će Matešić na Šporovoj jami, upra-
vo zbog radova na Lokvini. Tom 
biračkom mjestu pripadaju ulice 
koje pripadaju kastavskoj staroj 
jezgri, Jurčićima, i susjednim ulica-
ma. Točan popis ulica koje graviti-
raju pojedinim mjesnim odborima 
bit će objavljen i na gradskim stra-
nicama.

Promjene su doživjela i sadašnja 
biračka mjesta 5 i 6, koja su dosad 
bila „spojena“ u jedno i nalazila se 
u Društvenom domu braće Milih 
u Rubešima. I ove izbore bit će na 
istoj adresi – Rubeši 65, no zbog 
velikog broja birača, „razdvojeno“ 
je na dvije etaže. Tako će biračko 
mjesto broj 5 u prizemlju okuplja-
ti birače iz ulica Rubeši, Brestovi-
ce, Dinka Šimunovića, Kundajevo, 

Ti odlučuješ! Provjeri gdje je tvoje biračko mjesto!
Biračko mjesto koje se dosad 
nalazilo u gradskoj vijećnici 
„preseljeno“ je u Dom braće 
Matešić na Šporovoj jami. 
Biračko mjesto u Domu 
braće Milih u Rubešima 
razdvojeno je na dvije etaže

Davor ŽIC
Piše

U NEDJELJU 16. SVIBNJA ODRŽAVAJU SE LOKALNI IZBORI

 lokalni izbori 
2021.

ispunjeni. Drugi krug održava se u 
nedjelju dva tjedna nakon prvog 
kruga.

Svi građani stariji od 18 godina, 
upisani u registar birača, imaju pra-
vo glasovati na lokalnim izborima. 
Ukupan broj birača koji će moći bi-
rati kastavsko Gradsko vijeće i gra-
donačelnika još nije poznat, ali na 
proteklim lokalnim izborima, 2017. 
godine, pravo glasa imalo je 9.079 
građana. 

Svoje biračko pravo moći će 
ostvariti na jednom od sedam iz-
bornih mjesta u Kastvu. Zbog epi-
demioloških mjera, ali i radova na 
Trgu Lokvina, njihove lokacije di-
jelom su se promijenile u odnosu 
na prethodne izbore. 

Tako je biračko mjesto broj 1, 
koje se dosad nalazilo u gradskoj 
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Na dan izbora, birači će do-
biti 4 listića. Na jednom će 
morati odabrati listu kandi-
data za Gradsko vijeće, na 
drugome osobu koju žele vi-
djeti na mjestu gradonačelni-
ka, na trećem kandidacijsku 
listu za Županijsku skupšti-
nu, a na četvrtom omiljenog 
kandidata za župana Primor-
sko-goranske županije. 

Ti odlučuješ! Provjeri gdje je tvoje biračko mjesto!

Četiri listića

Njivi i Pilepčić, a biračko mjesto broj 
6 u suterenu Doma birače iz ulica Ći-
kovići i Na brdeh. 

Ostala biračka mjesta uglavnom su 
jednaka kao i na ranijim izborima. Bi-
račko mjesto broj 2, u Društvenom 
domu Brnčići, okupljat će birače iz 
Brnčića i okolnih mjesta. Biračko mje-
sto broj 3, smješteno u prizemlju zgra-
de u kojoj je Mjesni odbor Rešetari, na 
adresi Štivar 13, okupljat će birače s po-
dručja Rešetara i okolice. Biračko mje-
sto broj 4, u prostoru Glazbenog doma 
„Dr. Vojko Vlah“ na adresi Spinčići 47 
bit će lokacija na kojoj će svoje građan-
sko pravo moći konzumirati mještani 
Belića, Spinčića, Tometića i Trinajstića. 
Konačno, mještani Novog naselja Ćiko-
vića i Jurjenića moći će glasati u prosto-
ru Školske sportske dvorane. 

Kako bi građani mogli glasovati na iz-

borima, moraju biti navedeni u popisu 
birača za pojedino biračko mjesto. Po-
pis birača bit će objavljen, prije izbora, 
na stranicama Ministarstva pravosuđa 
i županije, a birači koji nisu upisani u 
popis moći će obaviti glasovanje teme-
ljem potvrde koju izdaje upravno tijelo 
županije.

Dakle, ako birač pristupi glasovanju, 
a birački odbor utvrdi da nije naveden 
u izvatku popisa birača za to izborno 
mjesto, neće mu dopustiti glasovanje. 
Umjesto toga, uputit će ga u najbliže 
upravno tijelo županije gdje može pri-
baviti takozvanu „plavu potvrdu“ za 
glasovanje. Nakon što pribavi potvrdu 
za glasovanje, birač se može vratiti na 
svoje biračko mjesto, predati potvr-
du za glasovanje biračkom odboru te 
ostvariti svoje biračko pravo odnosno 
glasovati.

U NEDJELJU 16. SVIBNJA ODRŽAVAJU SE LOKALNI IZBORI
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1. DOM BRAĆE MATEŠIĆ, ŠPOROVA JAMA 2: 

BANI, BELVEDER, BRNINI, CREKVINA, DUKIĆEVI SKADNJI, DUKIĆI, FORTICA, 
HALUBAJSKA CESTA, ISTARSKA CESTA, JURČIĆI, KLANCI, LOKVINA, PAVLETIĆI, PELINI, 
PRED FRANUN, PROLAZ ANTE DUKIĆA, PROLAZ IVANA IZ KASTVA, PROLAZ IVANA 
MATETIĆA RONJGOVA, PUT KALVARIJE, PUT VA ZAGRAD, PUT VLADIMIRA NAZORA, 
SKALINI ISTARSKOG TABORA, STARI PUT, STRAŽNICA, ŠKOLSKA ULICA, ŠKRLJI, 
ŠPOROVA JAMA, TRG ISTARSKE VILE, TRG MATKA LAGINJE, TRG SVETE LUCIJE, 
ULICA JURJA VLAHA, ULICA KAJETANA DABOVIĆA, ULICA KAZIMIRA JELUŠIĆA, ULICA 
MATKA MANDIĆA, ULICA MILANA MARJANOVIĆA, ULICA VINCENTA IZ KASTVA, 
ULICA VJEKOSLAVA SPINČIĆA, ULICA ZAKONA KASTAFSKEGA, ŽEGOTI, ŽUDIKA

Biračka mjesta

2. PROSTORIJA DRUŠTVENOG DOMA BRNČIĆI, BRNČIĆI 66:

BRNČIĆI, DOLNJI TURKI, GORNJI TURKI, JARDASI, 
JELOVIČANI, JELUŠIĆI, KLESARIJA, KRAJEVAC, KUDEJI, 
LEŠĆEVO, MARTIĆI, PRINCIPOVO, RUDNO, RUPNJAK, 
SELINO, ŠAJINO, ŠPORERI

3. PROSTORIJA U PRIZEMLJU ZGRADE (MO REŠETARI), ŠTIVAR 13: 

BROZOVO, DOLČINA, DRAGA, FRLANI, GORICE, GRBUJINAC, JURČIĆEVA, 
MISERKINO, POD KALINICUN, POLJANA, PUT REŠETARON, PUT SRDOČEN, 
REŠETARI, ŠTIVAR, TIJANOVO, TUHTANI, VLADIMIRA ČERINE, 128. BRIGADE HV

4. PROSTORIJA GLAZBENOG DOMA “DR. VOJKO VLAH”, SPINČIĆI 47:

BELIĆI, SPINČIĆI, TOMETIĆI, TRINAJSTIĆI

5. PROSTORIJA DRUŠTVENOG DOMA BRAĆE MILIH, RUBEŠI 65 (PRIZEMLJE):

RUBEŠI, BRESTOVICE,DINKA ŠIMUNOVIĆA, KUNDAJEVO, NJIVI, PILEPČIĆ

6. PROSTORIJA DRUŠTVENOG DOMA BRAĆE MILIH, RUBEŠI 65 (SUTEREN):

ĆIKOVIĆI, NA BRDEH

7. PROSTORIJA ŠKOLSKE SPORTSKE DVORANE, STRAŽNICA 2: 

ĆIKOVIĆI (NOVO NASELJE), JURJENIĆI

 lokalni izbori 
2021.
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ISTARSKI DEMOKRATSKI SABOR

U suradnji  
s mještanima, 
razradit ćemo 
listu prioriteta 
i potruditi se 
da se tijekom 
idućeg mandata 
zadovolje sve 
njihove potrebe

IDS je tijekom protekle 
četiri godine, ali i ranije, 
bio dio vladajuće koali-
cije u Kastvu. Stranka je 

od samih početaka prisutna u 
javnom djelovanju u Kastvu i 
prepoznati smo kao pokretač 
brojnih pozitivnih promjena u 
našem gradu. Upravo zahvalju-
jući našoj stranici stigla su prva 
sredstva za početak obnove 
Crekvine. Naime, prvih mili-
jun kuna za taj veliki i značaj-
ni projekt dalo je Ministarstvo 
turizma dok mu je na čelu bio 
Darko Lorencin iz IDS-a. To 
je samo jedan pokazatelj kva-
litetne suradnje lokalne i na-
cionalne razine, na dobrobit 
naših građana. Jednako tako, 
naš član Slavko Stanić zaslu-
žan je za izgradnju boćališta u 
sportskoj zoni, ali i pokretanje 
šireg projekta centra sportova. 
Zbog toga će novi objekt, kao i 
postojeće boćalište, nositi nje-
govo ime. 

I ovaj mandat na isteku pro-
veli smo aktivno radeći na do-
brobiti građana. Osim što smo 
sudjelovali u realizaciji svih 
projekata iz koalicijskog pro-
grama, za koje smatramo da su 
značajno doprinijeli poveća-
nju kvalitete života u Kastvu, 
fokusirali smo se i na dodatne 
aktivnosti. Kao predsjednica 
Odbora za turizam i međuna-
rodnu suradnju potaknula sam 
suradnju s brojnim jedinicama 
lokalne samouprave iz Hrvat-
ske i inozemstva, a ta razmjena 
znanja i iskustva bila nam je ko-
risna prilikom oblikovanja na-
ših projekata u Kastvu. Bilo je 
prostora i za djelovanje i izvan 

politike. Dok sam vodila Udrugu umirovljenika, u su-
radnji s Gradom Kastvom na europske fondove prijavi-
li smo projekte uređenja domova u Brnčićima i Rubeši-
ma, a pokrenula sam i niz radionica, koje su se održale 
i u ovim pandemijskim vremenima.

Iako smo pokrenuli puno toga, neke stvari nažalost 
nismo uspjeli realizirati. Jedna od ideja koje sam pred-
stavila na početku mandata bilo je uređenje Vidikov-
ca, jer mi je neshvatljivo da nam propada tako vrijedan 
objekt, praktički u centru grada. Predlagala sam da se ta 
zgrada prenamijeni u hostel, što bi pridonijelo turistič-
kom razvoju Kastva, no do kraja mandata nisam dobila 
povratni odgovor od gradske vlasti.

Kako bismo nastavili započeto, ali i nadogradili pro-
jekte dodatnim prioritetima koje smatramo ključnima 
za budućnost grada, IDS u nove izbore ide u širokoj 
koaliciji sa srodnim strankama i pojedincima. U našem 
fokusu bit će ravnomjerni razvoj čitavog područja Ka-
stva, s naglaskom na mjestima udaljenijim od centra. 
Primjerice, mještani Brnčića imaju velikih problema 
s javnim prijevozom, a nedostaju im i neki uobičajeni 
elementi kvalitetnog života kao što su lokalne trgovi-

U fokusu ravnomjerni razvoj  
čitavog područja Kastva

ne. U suradnji s mještanima, 
razradit ćemo listu prioriteta 
i potruditi se da se tijekom 
idućeg mandata zadovolje sve 
njihove potrebe.

Jednako tako, velik napre-
dak može se postići na pro-
storu sportske zone u Kastvu. 
Taj prostor koji je dijelom za-
živio kao sportsko i rekreativ-
no središte grada, ima puno 
veće potencijale od onih 
koje danas koristimo. Reci-
mo, velik broj djece u Kastvu 
trenira tenis, stoga bi jedan 
od ključnih projekata trebala 
biti izgradnja teniskih terena. 
Dodatno, želimo poraditi na 
hortikulturalnom uređenju 
tog područja, povezivanjem 
čitavog prostora lijepom šet-
nicom te stvaranjem prostora 
za odmor i relaksaciju s klupi-
cama i uređenim parkovnim 
okolišem. U takvim uvjetima, 
taj će prostor uistinu postati 
pravi centar Kastva i privlač-
no mjesto svim građanima za 
šetnju, sport i rekreaciju.

To je tek dio planova koje 
imamo za naredni mandat, 
u kojem vjerujemo da ćemo 
biti još uspješniji nego u 
ovom koji je pred završet-
kom!

Mirella MLADIN (IDS)
Piše
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Puno toga je napravljeno u protekle četiri godine i mislim da ovaj mandat grado-
načelnika i Gradskog vijeća koji je pri kraju možemo ocijeniti vrlo pozitivno. 
Promjene su vidljive, kvalitetne promjene na bolje, a najvažnije je da su s njima 
zadovoljni i građani. 

PGS je tijekom protekle četiri godine bio dio vladajuće koalicije i skupa s našim partne-
rima provodili smo sve one projekte koje smo i najavili u predizbornom programu još pred 
početak mandata. Iz godine u godinu kroz izglasavanje proračuna donosili smo plan razvoja 
i fokusa gradske uprave, a svi projekti su se radili za dobrobit Kastva i njegovih stanovnika. 
Od socijale, sporta, predškolskog odgoja do gospodarstva. Dio projekata zbog administra-
tivnih stvari, koje su nas kočile s državne razine, nismo realizirali u planiranim rokovima, 
ali zadovoljan sam da smo ih svih u tijeku ovog mandata uspjeli realizirati. Tu prije svega 
mislim na cestu u Žegotima, novi sportski centar i druge projekte.

Posebno sam ponosan na trud koji je članica PGS-a Kastav Agneza Grgurina uložila u 
pitanje izgradnje doma ili dnevnog boravka za starije osobe. Agneza se zadnjih 15 godina 
borila za otvaranje jednog takvog objekta u Kastvu ili okolici, a nedavnim potpisivanjem 
projekta na županijskoj razini ta je borba donijela i konkretan rezultat za boljitak građana 
treće dobi. Zahvaljujući tome što imamo dobru koordinaciju s mjestima u riječkom pr-
stenu, poput Klane, Jelenja, Viškova i Čavli, uspjeli smo doći do projekta novog Doma za 
umirovljenike koji će se graditi u Klani. Velika je to stvar koja pokazuje da, osim u djecu i 
mlade, brinemo i o našoj starijoj populaciji. 

Kultura i sport bili su nam u ovom mandatu visoko na popisu prioriteta, što se vidjelo 
i kroz brojne manifestacije koje su se održavale u prethodnim godinama. Nažalost, prote-
kla godina zaustavila je privremeno tu lijepu priču i dobar zamah koji smo izgradili. Ipak, 
progurali smo kroz pandemijske mjesece, ključne manifestacije i sportska događanja smo 
očuvali i spremni smo za ponovan uzlet kada to dopuste epidemiološke mjere. 

Drago mi je što je dio projekata koji su provedeni tijekom protekle četiri godine dobio 

podršku ne samo građana, nego i 
vijećnika s „druge strane“ vijeć-
nice. To pokazuje da smo dobro 
promišljali razvoj grada i da smo 
se izdignuli iznad uobičajenih po-
litičkih podjela. Mi u PGS-u vje-
rujemo da se vavek more pronać 
zajednički jezik, nebitno je tko je 
na vlasti, sve opcije i građani tre-
baju sudjelovati u odlukama. Svi 
zajedno moramo raditi na tome 
da bude dobro i ljudima i gradu. 

Sve te pozitivne promjene vide 
se u gradu, a zamjećuju ih i gra-
đani. Naravno, standard u Kastvu 
je visok, stoga mi Kastavci uvijek 
tražimo i očekujemo više. Ipak, ne 
možemo sve realizirati u jednom 
mandatu, proračunska sredstva su 
ograničena, pa velike projekte po-
put nove škole planiramo provesti 
u sljedećem razdoblju. Kastav je 
grad s najmanjom površinom u 
PGŽ, a i jedan od najnapućenijih. 
Treba osigurati da sva djeca dobiju 
mjesto u vrtiću, da škola radi u jed-
noj smjeni, da funkcionira promet, 
da budu uređene javne površine... 
Sve to traži sredstva i vrijeme, zato 
je kontinuitet razvoja važan. 

U mandatu na izmaku puno je 
toga realizirano. Najbolje to vidi-
mo kad nam netko dođe u goste 
u Kastav, tko nije bio godinu ili 
dvije, pa kažu kako smo jako „šli 
naprvo“. Objektivno, to se vidi. 
Moramo si sami priznati da se 
puno toga napravilo i da trebamo 
nastaviti istim putem. 

Vavek se more nać 
zajednički jezik

PRIMORSKO GORANSKI SAVEZ (PGS)

Promjene su vidljive, kvalitetne promjene na bolje, 
 a najvažnije je da su s njima zadovoljni i građani

David MAROT
Piše

 lokalni izbori 
2021.
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Kastav ide naprijed! Do-
seljavaju mlade obitelji, 
raste broj gospodarstve-
nika i obrtnika, teži se 

unaprjeđenju predškolskog odgoja 
i obrazovanja, nude se kvalitetni 
socijalni i zdravstveni programi, 
raznovrstan je društveni život, 
podignut je standard komunalnog 
održavanja, a realizirane su i zna-
čajne kapitalne investicije. 
Istaknut ćemo projekt moderni-
zacije i energetske obnove javne 
rasvjete, novo gradsko groblje, 
rekonstrukciju ceste u Žegotima, 
asfaltiranja mnogih nerazvrstanih 
cesta, uređenja pješačkih staza 
i igrališta, ogranke vodovoda i 

kanalizacija, projekt sportsko-re-
kreacijskog centra, nova prometna 
rješenja i parkirališne površine, 
uređenje zidina i trgova u staroj 
jezgri Kastva…
Zadatak je zadržati postojeći stan-
dard ali i učiniti razvojni iskorak 
stoga planiramo novu područnu 
školu u Rešetarima, dodatne vrtić-
ke kapacitete, garažu i parkirališne 
površine u centru Kastva. Tu je i 
izgradnja spoja ceste 233 prema Sr-
dočima, izgradnja II. faze gradskog 
groblja, projekti vodovoda i kana-
lizacije kroz Riječku i Liburnijsku 
aglomeraciju, nove javne površine i 
igrališta, novi sustav gospodarenja 
otpadom te niz manjih projekata 

koji će značajno promijeniti sliku 
našeg grada.
NaSTAVljamo raditi na dobrim pri-
čama, na aktivnostima i projekti-
ma koji će svakog našeg građanina 
učiniti zadovoljnim i ponosnim na 
svoj grad. 
Nudimo odgovornost, ozbiljnost, 
stabilnost, iskustvo i prije svega 
ljubav za naš ponositi Kastav – 
grad. 
Bili smo ruka podrške i pomoći 
kada je bilo najteže, u situaciji koja 
još traje i koja pred stavlja brojne 
izazove. I kad je jednostavnije, 
i kad je teže, radit ćemo samo s 
jednim ciljem – da Kastav bude još 
bolje mjesto za ugodan život!

RADITI NA DOBRIM PRIČAMA

SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA HRVATSKE (SDP)
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U Kastvu trebamo promije-
niti vlast. Trebamo proba-
ti nešto drugo, trebamo se 
uvjeriti da nebo neće pa-

sti ni sunce prestati izlaziti na istoku ni 
zalaziti na zapadu ako SDP više ne bude 
vladao Kastvom. Što je mnogo, mnogo 
je. Skoro trideset godina. Počeli smo ta-
voriti u SDP-ovoj „ne talasaj“ filozofiji, 
mi u Kastvu postali smo taoci SDP-ovih 
unutarstranačkih animoziteta, Kastav je 
SDP-u postao nasljedni feud.

Naprosto, dosta je.
Trebamo provjeriti koliko i što će od 

dosadašnjih tobože neupitnih vlada-
ra Kastvom ostati ako četiri godine ne 
budu na vlasti. Trebamo ih na izborima 
učiniti oporbom, pa testirati njihovu 
čvrstinu i odlučnost, moramo utvrditi 
od kakvog su ljudskog i političkog mate-
rijala. Pa ako išta preostane od njih na-
kon četiri godine bez vlasti, onda neka 
se svijetla obraza ponovno izbore za 
nju. Bez promjene vlasti, nikad nećemo 
saznati ima li išta drugo osim privilegija 
i golog interesa, što SDP-ovce drži na 
okupu i što ih motivira. I za njih bi do-
bro bilo da ih promijenimo, a za građa-
ne Kastva sigurno.

Ne živimo u iluziji: neće SDP lako 
predati vlast u Kastvu ni iz kakvih razlo-
ga, a kamoli zato da bi i sebi i građanima 
omogućili da isprobaju i nešto drugo. 
Naprotiv, borit će se i rukama i nogama 
da ostanu u sedlu.

Pričat će vam, mnogo će pričati, kori-
steći pritom svu silu medija koje mogu 
platiti, jer od duge vladavine imaju no-
vaca i pokrovitelja, pričat će vam, dakle, 
jer žele „nastaviti priču“, ma što ta ispra-
zna floskula o „nastavku priče“ znači-
la, pričat će vam što su sve napravili u 
prethodne četiri godine, čuda će toga 
nabrojati, ne bi li vas fascinirali svojim 
„velikim“ postignućima.

A vi ćete, dragi Kastavci, dobro pro-
misliti i sjetiti se: Kastav je bogat grad, 
sa izdašnim proračunom, sve ono čime 
se SDP hvali morala bi napraviti svaka 
vlast koja bi, kao naša kastavska, imala 
novac i više nego brojnu gradsku upravu 
na raspolaganju. S tim da bi bolja vlast 

Pred nama su novi izbori. 
Mislimo da je sada vrijeme  
za temeljnu promjenu politike 
u Kastvu.  Želimo uvesti vlast 
koja će služiti, a ne vladati

Ne bojimo se  
preuzeti odgovornost 
za promjenu!

NARODNA STRANKA - REFORMISTI

od SDP-ove sve to i još mnogo više napravila i 
brže i efikasnije.

Pričat će vam, još više pričati, plaćeni me-
diji vole slaviti platiše i stvarati od njih instant 
velikane, svece čak, pričat će kako je sadašnji 
gradonačelnik mlad i sposoban, usto još i fin 
dečko, svaka bi ga majka poželjela, pa će opet 
papagajski reći da treba „nastaviti priču“, ma što 
to značilo. 

A vi ćete, Kastavci naši, opet promisliti i sje-
titi se: sadašnji je gradonačelnik SDP-ov apa-
ratčik, zlobnici bi rekli „pupić na špažić“, mladi 
je to čovjek koji je u jednom velikom intervjuu 
u novinama, sam za sebe rekao da su ga u poli-
tici pet puta nokautirali, valjda njegovi iz stran-
ke, jer birači na izborima za sad sigurno nisu. 
Ali što ćeš, kad je, sirotan, odabrao najteži put 
političkog uspjeha u Kastvu: članstvo u SDP-u! 
Prvi nokaut vjerovatno je bio upis u SDP-ovu 
mladež, drugi članstvo u kastavskom Savjetu 
mladih, treći pretpostavljamo izbor za vijećni-
ka na SDP-ovoj listi, a dva su najteža, od kojih 
se još oporavlja, kandidatura a potom i izbor za 
gradonačelnika. Vidite kroz kakvo trnje se naš 
gradonačelnik provukao do zvijezda! I kakvi su 
to udarci bili! Kako samo SDP muči i kinji svo-

je najbolje sinove! Zato je najbolje da se 
naš sadašnji gradonačelnik malo odmori 
i pribere, a to se ponajbolje radi u oporbi.

SDP je u padu, svugdje. Naprosto, ne-
maju više ideju. Nemaju ideala. Nemaju 
smisao. Nemaju ljudi. Lažno se pred-
stavljaju. Samo im je propaganda preo-
stala. U Kastvu se SDP jedva održao na 
prošlim izborima. Mi, Reformisti, radi 
interesa Grada i građana napravili smo 
sporazum o suradnji s njima i dali im ve-
ćinu u Gradskom vijeću. Istim sporazu-
mom bili bismo dali većinu i tadašnjem 
protukandidatu, da nije tijesno izgubio 
od sadašnjeg, SDP-ovog gradonačelnika.

Pred nama su novi izbori. Mislimo da 
je sada vrijeme za temeljnu promjenu 
politike u Kastvu.  Želimo uvesti vlast 
koja će služiti, a ne vladati.

Ne bojimo se preuzeti odgovornost 
za tu promjenu, promjena je nužna, a 
mi znamo djelovati u svim uvjetima. Mi 
Reformisti bili smo i ostajemo zalog i 
garant stabilnosti funkcioniranja Grada. 

Želimo stoga da nam ovaj put date još 
veće povjerenje glasujući za nas. Dozvo-
lite nam da vodimo gradske poslove i 
vidjet ćete da možemo i znamo puno bo-
lje, efikasnije i brže nego što može SDP. 
Naše programe i namjere predstavljat 
ćemo na facebook stranici Reformisti 
Kastav, pratite nas. Na izborima, glasujte 
za nas!

kandidat za gradonačelnika
Dajan DELIĆ
Piše

 lokalni izbori 
2021.
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U svibnju odlučujemo tko će voditi Kastav i tko 
će u naredne četiri godine odlučivati o ras-
podjeli 240 miliuna kuna kroz naredna četiri 
gradska proračuna. Naime, već dugi niz godi-

na proračun našeg grada je oko 60 milijuna kuna. Je li se u 
svim tim godinama učinilo dovoljno da bismo povjerenje 
opet dali onima koji svo vrijeme vode naš grad? 

Grad koji ima najderutniju zgradu Doma zdravlja s pre-
trpanim i skučenim liječničkim i zubarskim ordinacijama, 
bez stručnih ambulanti za npr. srčane i kardiovaskularne 
bolesti, ginekologiju i porodništvo. prevenciju infektivnih 
bolesti, logopediju. 

Imamo preskupo plaćen dječji vrtić i jaslice na krovu su-
permarketa, a opet nam prijeti situacija da ćemo imati više 
djece nego je mjesta u vrtićima i jaslicama. 

Gradonačelnik 
Kastva treba se 
stalno obraćati 
vladi RH, 
ministarstvima i 
drugim tijelima na 
državnom nivou. 
Ugledajmo se u 
Bakar, Crikvenicu, 
Kraljevicu

HRVATSKA DEMOKRATSKA ZAJEDNICA

Briga za starije i nemoćne sugra-
đane nam je na niskoj razini, bez 
dovoljnog broja gerontodomaćica 
i službe koja bi obilazila slabo po-
kretne osobe, bez dnevnog borav-
ka za organiziranu brigu o njima 
tijekom dana. O domu umirovlje-
nika možemo samo sanjati.

I nakon skupe rekonstrukcije 
uz naruženi izgled imamo prena-
pučenu osnovnu školu koja puca 
po šavovima, a u 4 godine jedva 
da smo pokrenuli izradu idejnog 
rješenja nove škole u Rešetari-
ma. O problemu oborinske vode 
ispred i oko škole svi roditelji na-
ših osnovnoškolaca znaju i više od 
mene.

Cestu od Rešetara prema Sr-
dočima u dužini od 300 metara 
koja bi se spojila s već gotovom 
širokom cestom iz smjera Rijeke, 
već 10 godina tek “planiramo”, uz 
neprestane prometne gužve pre-
ma Rijeci.

Gdje su se izgubili “planovi” 
izgradnje kanalizacijske mreže, 
i kada ćemo sanirati vodovodnu 
mrežu i neadekvatno postavljene 
vodomjere?  

Treba nam novi  
urbanistički koncept  
razvoja grada

Na prilazima gradu imamo de-
rutne objekte Dom braće Mače-
šić - Šporova jama, zgradu Prede 
na usponu od Belića, zgradu Vi-
dikovac, koje vape za obnovom i 
uređenjem. 

Treba nam novi urbanistički 
koncept razvoja cijelog grada (i 
jezgre i svih naselja), jer ovako 
imamo samo stihijske interven-
cije u skladu s poslovnim intere-
sima pojedinih investitora.

Kada grad i pristupi sanaciji 
problema npr. izradi prometnog 
rješenja i parkiranja u staroj jez-
gri, uređenju Crekvine uz sječu 
stabala, rušenje stabala i nova 
prometna i parkirna rješenja u 
Rešetarima; upada u sukob s 
građanima bez želje da u prija-
teljskoj, dobronamjernoj i rav-
nopravnoj raspravi iznađe rješe-
nje prihvatljivo barem većini, ako 
ne i svima. Upravo u ovo doba 
pandemijske krize treba nam više 
nego ikad prijateljska komunika-
cija, jer smo neminovno upućeni 
jedni na druge, i na prirodu, koju 
zahvaljujući šetnicama u Lozi i 
Lužini imamo na dohvat ruke. 
Uz polivalentna i suvremena 
dječja igrališta i parkove za mla-
de privucimo što veći broj ljudi 
na svježi zrak, pa će nam i terase 
biti punije i grad će oživjeti, kao 
za vrijeme održavanja Zelenog 
Kastva. Spoj prirode, zdravlja i 
naših kastavskih ćakula.

Sve kapitalne investicije tra-
že financijsku podršku izvan 
gradskog proračuna, dijelom u 
županiji, ali još više od države. 
Gradonačelnik Kastva treba se 
stalno obraćati vladi RH, mini-
starstvima i drugim tijelima na 
državnom nivou. Ugledajmo se 
u Bakar, Crikvenicu, Kraljevicu 
kojim tempom oni napreduju jer 
se znaju i imaju kome obratiti u 
Zagrebu. Domet Kastva je samo 
svrstavanje uz Rijeku i u svemu 
dijelimo sudbinu riječkih komu-
nalnih promašaja, od Čistoće i 
Marišćine, Autotroleja, Vodo-
voda i kanalizacije do investicija 
kroz Urbanu aglomeraciju koje 
nikako da krenu.

Ali i u Rijeci i u Županiji spre-
maju se povijesne promjene koje 
možda zahvate i Kastav. 

Promjene na bolje.

kandidat za gradonačelnika
Davorin ŠIMUNOVIĆ
Piše

Državni tajnik Ministarstva poljoprivrede  
Zdravko Tušek na Zelenom Kastvu 

Davorin Šimunović i Irena Kukurin Barić  
kandidati za gradonačelnika i zamjenicu
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gradski info

OŠ MILAN BROZOVIĆ

Skalini Istarskog tabora 3 691 308 / 601 069

DJEČJI VRTIĆI

VLADIMIR NAZOR
Skalini Istarskog tabora 1

829 360 / 829 361

KASTAFSKE SARDELICE
Šporova jama 1a

325 719

MAVRICA, Školska ulica 6 691 427

HALUGICA, Spinčići 47 276 717

TALIJANSKA SKUPINA, 
Školska ulica 8

098/480-5852

PONEŠTRICA, Ćikovići 26/4 225 138

KOCKICA, Brestovice 34/a 224 342

GRAD KASTAV 
Zakona kastafskega 3 | www.kastav.hr |  info@kastav.hr

Centrala/Tajništvo 688 201 Primanje stranaka:
pon 8,00 - 11,00
uto 13,00 - 17,00
sri 8,00 - 11,00
čet 8,00 - 11,00
pet                        -

Porta/Informacije 688 209

Komunalni poslovi 691 453

MATIČNI URED KASTAV

Zakona kastafskega 3 691 411 svaki dan 8,30 - 14,00
odmor 11,00 - 11,30

TURISTIČKA ZAJEDNICA GRADA KASTVA

Matka Mandića 11A
info@kastav-touristinfo.hr

691 425 pon - pet  8.00 - 20.00
sub 9.00 - 13.00

Važniji telefonski
brojevi i adrese

SAVJETOVALIŠTE ZA DJECU, MLADEŽ, BRAK I OBITELJ GRADA KASTVA

Uprava Grada Kastva,
Zakona kastafskega 3

098 980 6211 uto 17,00 - 20,00

GRADSKA ORGANIZACIJA CRVENOGA KRIŽA KASTAV

Put Vladimira Nazora 6
Zdenka Badanjak

099 210 9748

DOBROVOLJNO VATROGASNO DRUŠTVO KASTAV

Trg sv. Lucije 2 691 377, 098 800 794
091 691 3771

UDRUGA KASTAFSKO KULTURNO LETO

Trg Matka Laginje 5
www.kkl.hr, kkl@kkl.hr

691 610 / 691 611

UDRUGA UMIROVLJENIKA I STARIJIH OSOBA

Dom Braće Milih, Rubeši 65 091/601 89 79 čet 16,00 - 18,00

KABEL KANAL D.O.O. (KABELSKA TV)

Ćikovići 58 224 448

ERSTE BANKA

RUBEŠI
Rubeši 78/a

072 376 815 pon, sri, čet, pet 8,00 - 15,00
uto  11,00 - 18,00

CENTAR ZA SOCIJALNU SKRB

Centrala 499 101

Socijalni radnik  
Tomislav Mijatović

499 138

OIB 54394236461
Erste Steiermarkische bank d.d. IBAN HR82 2402006 1818000003

ZDRAVSTVENA STANICA DR. KAJETAN BLEČIĆ 
Šporova Jama 1

dr. Iva Lisica 691 571

dr. Vesna Zavidić 691 307

dr. Nataša Dančulović
Škalamera (pedijatar)

691 496

dr. Arijana Jovanović- 
Dangubić (stomatolog)

691 418

dr. Tamara Smaila 691 394

patronažne sestre 691 092

LJEKARNE

Rubeši 112 (Martina Peršić
Turato, mag. pharm.)

224 397 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 7,00 - 14,30

Šporova jama 7/a
(mr.ph. Vladimira Margetić)

276 164 pon - pet 7,00 - 20,00
sub 7,30 - 15,00

POŠTA KASTAV

Trg Matka Laginje 12/a 525 819 / 525 818

JAVNI BILJEŽNIK

Vršitelj dužnosti javnog 
bilježnika
Martina Sušanj Peršić

Trg Matka Laginje 1
jb.vd.kastav@optinet.hr

691 070 

pon, sri, pet 8,30 - 12,00
uto, čet 13,00 - 17,00

ŽUPNI URED SV. JELENE

Školska ulica 2 691 001, 691 002

MUZEJSKA ZBIRKA KASTAVŠTINE

Prolaz Ivana iz Kastva 1
marko.badurina@ppmhp.hr 

(ostale dane po najavi i
dogovoru)

213 578 1. 10. - 31. 5.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri 18,00 - 20,00
1. 6. - 30. 9.
uto, čet 10,00 - 12,00
sri, pet, sub, ned 17,00 - 21,00

KNJIŽNICA I ČITAONICA

Put Vladimira Nazora 3
grad.kastav.knjiznica.
kastav@ri.t-com.hr

691 049 pon, sri, pet 8,00 - 14,00
uto, čet 14,00 - 20,00
druga subota u mjesecu
 8,00 - 13,00

dnevni odmor    ujutro  11,00 -11,30
                poslijepodne 17,00 -17,30
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Mjesni odbori grada Kastva

Komunalne službe
HEP – ELEKTROPRIMORJE – DEŽURNA SLUŽBA 0900 300 412

Opatija, Varljenska cesta 9 204 687/ 718 450 

Rijeka, Viktora Cara Emina 2 204 111/204 204

KD VODOVOD I KANALIZACIJA

Rijeka, Dolac 14 211 906 / 353 222

KD ČISTOĆA

Rijeka, Dolac 14 0800 99 99 00 / 353 409

KD AUTOTROLEJ

Rijeka, Školjić 15 311 400 / 060 151 151

ODRŽAVANJE JAVNE RASVJETE

Komunalni poslovi 691 453

UPRAVA GROBLJA

Groblje Kastav 688 222 

DIMNJAČARSKI POSLOVI

Dimnjačarstvo Valjak d.o.o. 042/731 304 / 091 430 91 95 / 091 430 91 96

ČIŠĆENJE SEPTIČKIH JAMA

Komunalno društvo
Vodovod i kanalizacija d.o.o.
Dolac 14, Rijeka

353 222 / 211 906

I. POLICIJSKA POSTAJA

Đure Šporera 4 335 234

DRŽAVNA UPRAVA ZA ZAŠTITU I SPAŠAVANJE

112

VETERINARSKA STANICA RIJEKA

Rijeka, Stube Marka Remsa 1 345 033 / 320 263

ŠUMARSKA SLUŽBA

Revirnik Goran Šoštarić 099/2109 012

MJESNI ODBOR KASTAV

Zakona kastafskega 3, Kastav. | e-mail: mo.kastav@kastav.hr
mob. 095 399 87 88 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-kastav

MJESNI ODBOR BRNČIĆI

Brnčići 66, Kastav. | e-mail: mo.brncici@kastav.hr
mob. 091 258 75 00 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-brn-i-i

MJESNI ODBOR REŠETARI

Štivar 13, Kastav | e-mail: mo.resetari@kastav.hr
mob. 091 222 07 93 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-re-etari
Facebook profil: Mjesni odbor Rešetari

MJESNI ODBOR SPINČIĆI

Spinčići 47, Kastav. | e-mail: mo.spincici@kastav.hr
mob. 091 441 11 87 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-spin-i-i

MJESNI ODBOR RUBEŠI

Dom Braće Milih, Rubeši 65, Kastav | e-mail: mo.rubesi@kastav.hr
mob. 098 469 622 | web: www.kastav.hr/glavni-izbornik/mjesni-odbor-rube-i
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rvata Istre i kvarnerskih otoka


